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رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر مشهد مطرح کرد:

چالش شهرسازی
 تصمیم گیری تهران برای مشهد
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عباسعلی کدخدایی، ســخنگوی شورای نگهبان 
روز چهارشنبه دهم مهرماه از تأیید لایحه اصلاح 
قانون برای تعیین تکلیف تابعیت فرزندان حاصل 
از ازدواج زنان ایرانی بــا مردان خارجی خبر داد.
در همین رابطه روز گذشته رضا شیران خراسانی 
نماینده مردم مشــهد مطلب زیر را توئیت کرد:با 
فراز و نشــیب ها، مهربانی و نامهربانی ها در سه 

ســال گذشــته؛ بالاخره با تصویب قانون انتقال 
تابعیــت به فرزند از طریق مــادر، گامی نوین در 

جهت احقاق حقوق بانوان صورت گرفت.
تبریک به بانوان سرزمینم

همچنین امیر حسین قاضی زاده هاشمی دیگر نماینده 
مردم مشهد در مجلس مطلب زیر را توئیت کرد:

کودکان سرزمین من

کودکانی کــه تا دیروز علی رغــم ایرانی بودن 
مادران تــان ازایرانــی بــودن محــروم بودید. 
تلاش هــای چند ســاله ما به بار نشســت و با 
نهایی شدن قانون تعیین تکلیف تابعیت فرزندان 
مادر ایرانی و پدر غیرایرانی شــما هم می توانید 
ایران،  آینده سازان  باشید. هموطنان من،  ایرانی 

مبارکتان باشد.

تابعیت مادری
تأیید لایحه اصلاح قانون برای تعیین 
تکلیف تابعیت فرزندان حاصل از 
ازدواج زنان ایرانی با مردان خارجی

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد 
سند رسمی. برابر رای شــماره 139860306003000667 مورخ 1398/4/24 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمدرضا ذاکری زارچ فرزند محمد علی به شــماره شناســنامه 82 صادره از یزد در  
ششــدانگ  اعیان یکباب به منزل به مســاحت 155 متر مربع قســمتی از  پلاک 5 – اصلی بخش 9 مشهد واقع در 
بلوار قرنی 6 دکترشیخ 8 سمت چپ پلاک 42 اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه گوهرشاد محرز گردیده 
اســت.. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند 

مالکیت صادر خواهد شد.م الف 201
 تاریخ انتشار نوبت اول: 98/7/6 . 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/7/21.

عباس جهانی فر  ـ کفیل ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد

****************************************************

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهدمنطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند 
رســمی. برابر رای شــماره 139860306271001511 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض خانم 
سکینه خیرام  فرزند اله نظر به شماره شناسنامه680 صادره ازسرخس در یک باب خانه  به مساحت 82/12 متر مربع 
قسمتی از پلاک 1 فرعی از 79- اصلی واقع در بخش 9 واقع در الماس شرق اسماعیل آباد شهید اشکذری 11 روبروی 
نانوایی خریداری از مالک رسمی محمد رضا رضایی محرز گردیده است.. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.م الف 506
 تاریخ انتشار نوبت اول: 98/7/6 . 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/7/21.

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

*****************************************************

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهدمنطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد 
سند رسمی. برابر رای شماره 13986030627100191 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض آقای 
علی اصغرغیورحســن آباد  فرزند محمد به شماره شناسنامه4 صادره ازسرولایت درششدانگ اعیان  یک باب خانه  به 
مساحت 257 متر مربع قسمتی از پلاک 71- اصلی  بخش 9 واقع در خیابان گاز مسلم شمالی 15 پلاک 418 اعیان 
متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه حکاک  محرز گردیده است.. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.م الف 516
 تاریخ انتشار نوبت اول: 98/7/6 . 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/7/21.

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

*************************************************
511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهدمنطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد 
سند رسمی. برابر رای شماره 139860306271001353 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای محمد دهقان نیری   فرزند حســین به شماره شناسنامه3 صادره ازمشهد درششدانگ یک باب خانه  به 
مساحت 124/68متر مربع قسمتی از پلاک 26 فرعی از  10- اصلی  بخش 9 واقع در عبدالمطلب 7 هنرور 10 قطعه 
دوم پلاک 15 خریداری از طوبی فدائی محرز گردیده اســت.. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.م الف 512
 تاریخ انتشار نوبت اول: 98/7/6 

  تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/7/21.
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

*********************************************
511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهدمنطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند 
رسمی. برابر رای شماره 139860306271002155مورخ 1398/6/17 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی موقوفه اولادی خزانه داری به تولیت محمد خزانه داری   فرزند حســن به شــماره شناسنامه582 
صادره ازمشهد درششدانگ یک دربند مغازه  به مساحت25/30  متر مربع قسمتی از پلاک 67- اصلی  بخش 9 واقع 
در رسالت 57 پلاک 50 متعلق به خود متقاضی )سهم مشاعی خودش ( محرز گردیده است.. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.م الف 514

 تاریخ انتشار نوبت اول: 98/7/6 .
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/7/21.

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

********************************************************
511/6داره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تایباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند 
رســمی. برابر رای شــماره 139860306015004310-1398/6/30 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تایباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
آقای امین اشــکیلی به شناسنامه شــماره 1025کد ملی0748792971 صادره تایباد فرزندمحمد در ششدانگ یکباب 
منزل بانضمام طبقه فوقانی  به مســاحت 218/88 متر مربع پلاک شــماره 28 فرعی از 251 اصلی واقع در خراسان 
رضوی بخش 14 مشهد حوزه ثبت ملک تایباد از محل قسمتی از  مالکیت نورالدین معصومی واباذر غفاری و قسمتی 
از پلاک ) مقدار 18/88 مترمربع از محل مالکیت نورالدین معصومی و مقدار200 مترمربع از محل مالکیت اباذرغفاری( 
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 98/7/6 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/7/21.

غلامرضا آقا زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد

***********************************************

511/7داره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تایباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رسمی. برابر رای 
شــماره 139860306015003912-1398/5/30 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تایباد تصرفات مالکانه بلامعارض آقای شعیب بهجتی  به شناسنامه شماره 0740119400کد 
ملی0740119400 صادره تایباد فرزندگل محمد در ششدانگ یکباب منزل به مساحت 160/66 متر مربع پلاک شماره 525 فرعی از 250 
اصلی واقع در خراســان رضوی بخش 14 مشهد حوزه ثبت ملک تایباد از محل قسمتی از مالکیت خانم گلجان رسولی و قسمتی از پلاک 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 98/7/6 .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/7/21.

غلامرضا آقا زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد
******************************************

511/8داره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تایباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی. برابر رای شماره 
139860306015003913-1398/5/30 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تایباد تصرفات مالکانه بلامعارض خانم گلجان رسولی جوزقانی  به شناسنامه شماره 11کد ملی0749510064 
صادره تایباد فرزند محمود در ششدانگ یکباب منزل به مساحت105/53 متر مربع پلاک شماره 525 فرعی از 250 اصلی واقع در خراسان 
رضوی بخش 14 مشهد حوزه ثبت ملک تایباد از محل تمامت مالکیت مشاعی متقاضی و قسمتی از پلاک محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 98/7/6 .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 98/7/21.
غلامرضا آقا زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد

*****************************************************
511/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  بردسکن
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی. برابر رای شماره 
139860306021000558 هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای  عباس غلامیان به شناسنامه شماره18 کد ملی 5729904819 
صادره بردسکن فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 149/10 متر مربع مفروز ومجزا شده از پلاک شماره 1285 فرعی 
از4 اصلی واقع در بخش 4 شهر ستان بردسکن خریداری از ورثه غلامرضا مستوفی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/7/6
تاریخ انتشار نوبت دوم:1398/7/21

غلامرضا گنج بخش ـ رئیس ثبت اسناد و املاک بردسکن
*************************************************

511/10اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  بردسکن

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی. برابر رای شماره 
139860306021000553 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای  حمزه صالحی مقدم به شناسنامه شماره 288کد ملی  5729475063 
صادره کاشمر فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 228/2  متر پلاک شماره 918 فرعی از4 اصلی واقع در خراسان رضوی  
بخش 4 حوزه ثبت ملک بردســکن خریداری از مالک رسمی ورثه مرحوم عباسعلی صالحی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/7/6
تاریخ انتشار نوبت دوم:1398/7/21

غلامرضا گنج بخش ـ رئیس ثبت اسناد و املاک بردسکن

حاشیه نشینان خلیج فارس به فکر منافع 
مشترک با تهران هستند

عضو فراکسیون امید مجلس اعتقاد دارد اسرائیلی ها از تیرگی روابطشان با ایران سوء 
اســتفاده می کنند تا خودشان را به کشورهای عربی منطقه نزدیک کرده و به سمت 
عادی ســازی روابط حرکت کنند.جلیل رحیمی جهان آبادی در خصوص طرح رژیم 
صهیونیســتی برای عادی سازی روابط با کشورهای عرب حوزه خلیج فارس، گفت: 
اســرائیلی ها یکی از فلاکت بارترین مقاطع زمانی خودشــان را پشت سر می گذارند.

نماینده مردم تربت جام، تایباد و باخرز در مجلس شــورای اســلامی در این راستا، 
تصریح کرد: در واقع زمانی گســترش و توسعه سرزمینی، بهبود روابط با کشورهای 
منطقه و جهان برای رژیم صهیونیســتی مهم محســوب می شد اما اکنون در تلاش 
هســتند هویت و موجودیت خودشان را حفظ کنند.رئیس کمیته بین الملل کمیسیون 
قضائی و حقوقی مجلس شورای اسلامی افزود: شاید بتوان گفت برخی از کشورهای 
عربی، روابط خیلی مناســبی با ایران ندارند اما آنچنان اشــتراکات فرهنگی و دینی 
و همچنین منافع امنیتی، اقتصادی و سیاســی دارند که نمی توانند دوســتی با رژیم 
منحوســی را بپذیرند.عضو فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه 
امــروزه ایران نقش اثرگذاری در منطقه دارد، خاطرنشــان کرد: می توان اذعان کرد 
تنش های کنونی رخ داده با ایران قابل برطرف شــدن است و بر این اساس مشاهده 
می شود کشورهای مختلفی درصدد بهبود روابط هستند. از این رو رژیم صهیونیستی 
با چنین وضعیتی در مسیری قدم می گذارد که منجر به نتیجه مطلوب نخواهد شد و 

توافقنامه دوجانبه با کشورهای عرب حاشیه خلیج فارس نیز منعقد نمی شود.

شاهد شیطنت برخی کشورها در دریای 
سرخ هستیم

عضــو هیات رئیســه مجلس ضمن تاکید بر ضرورت برخورد با آســیب زنندگان به نفت 
کش ایرانی »ســابیتی« در دریای ســرخ، گفت: طرح صلح هرمز جهت گیری خوبی را 
برای دســتیابی به دوستی و برادری در منطقه مشخص کرده است.سیدامیرحسین قاضی 
زاده هاشــمی در واکنش به هدف قرار گرفتن نفت کش ایرانی »سابیتی« در دریای سرخ، 
گفت: متاسفانه این موضوع برای سومین یا چهارمین مرتبه رخ داده و موجب بروز حادثه 
برای نفتکش های ایرانی در این منطقه شــده اســت.نماینده مردم مشــهد و کلات در 
مجلس شــورای اسلامی تصریح کرد: در واقع چنین حادثه ای نشان دهنده بروز شیطنت 
توســط سعودی ها، اسرائیلی ها یا عامل دیگری در دریای سرخ است که باید با عامل این 
موضوع برخورد شــود.وی ادامه داد: بر این اساس به نظر می رسد باید برای نفتکش ها و 
کشتی های ایرانی که از دریای ســرخ خصوصاً این منطقه عبور می کنند یگان پشتیبانی 
و همراهی اعزام شود.این نماینده مردم در مجلس دهم با اشاره به اینکه یگان پشتیبانی 
می تواند از کشــتی ها و نفتکش ها دفاع کند، اظهار کرد: در این بین پیشــنهاد می شــود 

کشتی ها و نفتکش ها پیش از اعزام به این منطقه از حیث امنیتی چک شوند.

ناطق نوری همچنان در صدر اخبار 

آشتی شیخ با سیاست 
بالاخره پــس از چنــد روز جنجال 
رسانه ای که در پی حضور ناگهانی 
حجت الاسلام علی اکبر ناطق نوری 
در یکی از جلسات جامعه روحانیت 
مبارز در روزهای پایانی شــهریور رخ 
داده بود. روز پنجشــنبه روزنامه شرق 
در مطلبی به نقــل از احمد توکلی از 
بازگشت ناطق به دنیای سیاست خبر 
داد. اگر این موضوع به واقعیت بپیوندد 
ممکن است شاهد تغییرات جالبی در 
معادلات سیاســی کشور باشیم. اما او 
کیســت و چرا در عالم سیاست جمهوری اسلامی ایران 

به این میزان مهم است؟
ناطق نوری بعد از آنکه انقلاب اسلامی به پیروزی رسید 
به عنوان نماینده امام در جهاد کشــاورزی انتخاب شد و 
سپس توانســت در مجلس اول به عنوان نماینده مردم 
حضور داشته باشد. او در دولت میرحسین موسوی اداره 
وزارت کشــور را بر عهده گرفت. ناطق بعد از مسئولیش 
در وزارت کشور دوباره به مجلس بازگشت و در دوره های 
سوم، چهارم و پنجم به عنوان نماینده مردم ایفای وظیفه 
کرد که در مجلس چهارم و پنجم به مقام ریاست مجلس 
هم رسید. یکی از مهم ترین دســتاوردهای او در دوران 
ریاستش بر مجلس بنیان نهادن اجلاسیه بین المجالس 
کشورهای اسلامی است. ناطق درباره دوران حضورش 
در مجلس در خاطراتش می گوید: »عمل من در مجلس 
روشــن بود، نحوه برخورد با لوایح دولت، بودجه و غیره 
شــاید به اعتراف خود آقایــان- و هماهنگی مجلس در 
دوران مدیریت من با دولت، بیش از مجلس ششم بود«.

کاندیدای ریاست جمهوری 
ناطق نوری در ســال 1376 برای تصدی ریاست دولت 
هفتــم اعلام کاندیداتوری کرد. رقیــب اصلی او در این 
انتخابات سید محمدخاتمی، وزیر پیشین فرهنگ و ارشاد 
و رئیس وقــت کتابخانه ملی ایران بود. محمد محمدی 
ری شهری، وزیر پیشــین اطلاعات و سید رضا زواره ای 
هم نامزد انتخابات بودنــد. در آن زمان عموم نیروهای 
راست گرا طرفدار ناطق بودند و طیف چپ به حمایت از 
خاتمی برخاستند. خاتمی با شعار توسعه سیاسی به میدان 

آمد و ناطق تاکید کرد که بر منوال هاشمی حرکت خواهد 
کرد. احمد توکلی چندی پیش با ذکر خاطره ای از دوران 
انتخابات سال 76 گفته بود که به ناطق توصیه کردیم که 
به این میزان خود را منتسب به هاشمی نکن زیرا مردم 
با این شیوه رأی نخواهند داد. توکلی یکی از دلایل عدم 
اقبال عمومی به ناطق را پیروی کامل او از سیاست های 
هاشمی می داند. با چنین وصفی و میل به تغییر گفتمان 
رایج سیاسی، سید محمد خاتمی توانست با کسب اکثریت 
آراء در دور اول پیروز انتخابات شود و ناطق نوری ساعتی 
پیش از آنکه وزارت کشور نتیجه نهایی انتخابات را اعلام 

کند در پیامی پیروزی خاتمی را تبریک گفت.
تلاش برای تشکیل دولت وحدت ملی 

در ســال 87 ناطق نوری با همکاری سید محمد خاتمی 
در تلاش بودند تا یک دولت وحدت ملی را شکل دهند 
که هدف از آن ایجاد وحدت میان نیروهای اصلاح طلب 
و اصولگــرا بود. علــی لاریجانــی در آن مقطع درباره 
امکان ایجاد چنین دولتی گفته بود: »اگر ما بتوانیم بین 
گرایشات مختلف سیاســی یک منطقی را ایجاد کنیم 
که همه مشارکت داشته باشند، برای بالا بردن ظرفیت 
کشور مفید اســت. البته من رئیس دولت نیستم، رئیس 
قوه مقننه هستم. در مجلس این تعامل را برقرار کرده ام. 
همه گروه های سیاسی با گرایشات متنوع فعال هستند و 
نقش دارند. ارتباطشــان با من هم برقرار است. من فکر 
می کنم این حتماً مفید است. این موضوع باعث می شود 
جریانات مختلف سیاسی حیات فکری داشته باشند و به 
جای لجبازی، دعوا یا پستو نشینی و نقشه کشی رو بازی 
کنند. این موضوع به هر حال به حال کشور مفید است«.
در مقابل این دیدگاه برخی نیروها هم امکان تشــکیل 
دولت وحدت ملی را ناممکن می دانستند؛ چنانچه عزت الله 
سحابی درباره این موضوع گفته بود: »اصولگرایان با آقای 
خاتمی هیچگونه سازشی ندارند و ما شاهد بودیم که جناح 
راست دولت آقای خاتمی را با بحران های گوناگون مواجه 
می ســاختند. امروز هم جناح راست به هر دری می زنند 
تا صلاحیت آقای خاتمی برای کاندیدا شــدن دوباره رد 
شود، بنابراین به فرض اینکه در تئوری هم چنین ائتلافی 
درســت باشد، عملی شــدن آن امکان پذیر نیست... به 
فرض هم اگر نظر آقای ناطق نوری تأمین شود و ائتلاف 

صورت گیــرد در چنین صورتی آقای خاتمی نیز در نظر 
مردم در زمره جریان اصولگرای حاکم قرار خواهد گرفت 
و از این رو هر نظری که مردم نسبت به اصولگراها دارند 
نسبت به آقای خاتمی نیز همان نظر را پیدا خواهند کرد«.

ناطق و انتخابات 88
ناطق نوری در انتخابات ریاســت جمهــوری 1388 از 
نامزدی میرحســین موســوی حمایت کرد و در پی آن 
محمود احمدی نژاد فرزند ناطق را در مناظره تلویزیونی با 
موسوی به فساد اقتصادی متهم کرد. احمدی نژاد در میانه 
مناظره مشهورش با موسوی نام فرزندان ناطق نوری را 
در کنار نام فرزندان هاشمی رفسنجانی قرار داد و پرسید 
چه می کنند؟ که فرصتی به وی برای پاســخ دادن داده 
نشد و دوســتان قدیمی وی نیز حمایتی از او نکردند تا 
دلخوری او و گوشه نشــینی اش آغاز شود. ناطق نوری در 
سال 1387 از سوی ســعید حجاریان گزینه ای مناسب 
برای ریاســت دولت دهم معرفی شد. حجاریان احتمال 

پیروزی ناطق نوری بر احمدی نژاد را زیاد دانسته بود.
حمایت از روحانی در انتخابات 92 و 96

ناطق نوری، علی اکبر هاشــمی رفسنجانی، سید محمد 
خاتمی و سید حســن خمینی چهار عضو اصلی ائتلاف 
اصلاح طلبان و اعتدال گرایان بودند که نهایتاً در روز 21 
خرداد سال 1392، حسن روحانی را به عنوان کاندیدای 
نهایــی این ائتــلاف معرفی کردند و ضمن تشــکر از 

کناره گیری محمدرضا عارف، به حمایت از حسن روحانی 
پرداختند. اکبر هاشــمی رفسنجانی در مصاحبه ای گفته 
بود نظــر من برای انتخابات یازدهــم آقای ناطق نوری 
بود اما ایشان نپذیرفت و دکتر حسن روحانی را پیشنهاد 
کرد و ســپس من به همراه ایشــان تصمیــم گرفتیم 
به طور مشــترک به دکتر روحانی پیشنهاد کاندیداتوری 
بدهیم بی شــک نقش علی اکبر ناطق نوری در رسیدن 
حســن روحانی به مقام ریاست جمهوری بی بدیل است. 
ناطق نوری به همراه ســید محمد خاتمی و سید حسن 
خمینی دوباره از حســن روحانی برای ریاست جمهوری 
در انتخابــات 1396 حمایت کــرد و وی را اصلح خواند. 
ناظق نوری با داشــتن تمامی این مسئولیت ها و تاثیرها 
اکنون هم می تواند در عرصه سیاست مؤثر باشد و شاید 
زمزمه های بازگشــت او به عالم سیاست درست باشد و 
او در مقطع کنونی قصد پایان گوشنه نشــینی را داشته 
باشد. بازگشــت ناطق نوری به عرصه سیاست آن هم 
تنها پنج ماه بــه انتخابات می تواند یک خبر خوب برای 
اصولگرایان باشد. آیا در انتخابات مجلس یازدهم، ناطق 
نوری چرخشی دیگر به سمت اصولگرایان خواهد داشت 
یا اینکه حضورش در جامعه روحانیت تنها نمادین است 
و در عمل، میدان داری اصولگرایان در دست چهره های 
 تندرو باقی خواهد ماند؟ گذشت زمان به این سؤال پاسخ 

خواهد داد.
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حسن نژاد انتقاد کرد:

تقویت ۴۰ درصدی پول ملی در برابر 
کاهش ۳۰۰ درصدی ارزش پول

عضو کمیســیون اقتصادی مجلس می گوید دلار در زمان آقــای روحانی از 3 هزار 
تومان به 18 هزار تومان رســید که بیانگر رشــد قابل توجهی است، حال که دلار از 
18هزار تومان به حدود 11 هزار رسیده است نباید ادعا کرد ارز 80 درصد ارزان شده 
است.محمد حســن نژاد عضو کمیسیون اقتصادی مجلس درباره درستی یا نادرستی 
صحبت های رئیس جمهــور مبنی بر تقویت 40 درصدی ارزش پول ملی به توضیح 
مثالی پرداخت و گفت: دولت احمدی نژاد حقوق ها را از 1000 تومان به 1200 تومان 
افزایش می داد اما هنگام محاســبه میزان رشد درآمدها، مبدا را 1000 تومان در نظر 
نمی گرفت بلکه نمودار را از 800 تومان رســم کرده و ادعا می کرد حقوق ها افزایش 
قابل توجهی پیدا کرده اســت حال آنکه درآمدها تنها 20 درصد بیشتر شده بود.وی 
افزود: حال آقای روحانی نیز با همین شــیوه برخی اطلاعات را مطرح می کند چراکه 
قیمت ها در زمان ریاســت جمهوری روحانی افزایش بســیاری داشــت اما حال که 
قیمت ها کاهش بسیار ناچیزی را تجربه کرده، مطرح می کنند که ارزانی شده است.

دلار در زمان آقای روحانی از 3 هزار تومانی به 18 هزار تومان رسید
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس اظهار کرد:دلار در زمــان آقای روحانی از حدود 
3 هزار تومان به 18 هزار تومان رســید که بیانگر رشــد قابل توجهی است، حال که 
دلار از 18هزار تومان به حدود 11 هزار رســیده اســت نباید ادعا کرد ارز 80 درصد 
ارزان شــده اســت. نباید ادعا کرد بطور مثال ارز 80 درصد ارزان شــده چراکه این 
صحبت ها نشــاندهنده این اســت که یا مردم بی سواد فرض شــده اند یا اطلاعات 
غلط به رئیس جمهور ارائه می شــود.رئیس جمهور در نشست هیأت دولت اعلام کرد 
براســاس آمارهای ارائه شده از ســوی بانک مرکزی ارزش پول ملی نسبت به سال 

گذشته 40 درصد افزایش پیدا کرده است.

نرخ بیکاری در خراسان رضوی ۲درصد 
کاهش پیدا کرد

رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی خراسان رضوی گفت: نرخ بیکاری در سال 
گذشــته 11 درصد بود که امســال به 9 درصد کاهش یافت.رضا جمشیدی، رئیس 
ســازمان مدیریت و برنامه ریزی خراســان رضوی گفت: بــا مجموعه اقداماتی که 
صورت گرفته است، نرخ بیکاری تابستان سال 98 نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
2 درصد کاهش یافته و از 11 به 9 درصد رسیده است.او تصریح کرد: تعداد شاغلین 
تابســتان سال گذشته یک میلیون و 947 هزار نفر بود و بر اساس آخرین آمارگیری 
این رقم 2 میلیون و 65 هزار نفر شــده است.رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
اســتان گفت: با تلاش مسئولان دولتی و معین های اقتصاد مقاومتی نرخ بیکاری در 
استان کاهش یافت که  به موجب آن نرخ مشارکت اقتصادی نیز بیشتر شده است.

لبافی با اشاره به آغاز همکاری ایران و اورآسیا

خراسان رضوی می تواند محل صدور ظرفیت های تولیدی کشور باشد
رئیس دبیرخانه شورای گفت وگوی دولت و 
بخش خصوصی در خراسان رضوی گفت: 
خراسان رضوی مرکزی است که می تواند 
محل صدور همــه ظرفیت های تولیدی از 

سراسر کشور باشد.
علی اکبــر لبافی، در گفت وگو با ایســنا در 
خصوص پیوستن ایران به اتحادیه اورآسیا 
طی آبان ماه امســال اظهــار کرد: در حال 
حاضر کشور ما در شرایط تحریم قرار دارد 
و در زمینــه برقــراری ارتباطات اقتصادی 
با غرب و کشــورهای اروپایی با شــرایط 

دشواری مواجه هستیم.
وی خاطرنشــان کرد: از طرف دیگر شرق 
و آســیا فرصتی اســتثنایی برای کشور و 
استان اســت، چون در این بخش از جهان 
محدودیت هــای زیادی وجــود ندارد مگر 
اینکه خودمان بــه لحاظ قوانین و مقررات 
بــرای خویــش محدودیت هایــی اعمال 
کنیم؛ لذا در وضعیت کنونی در پیوستن به 
اتحادیه اورآسیا از لحاظ اقتصادی و امنیتی 
فرصت خوبی برای کشــور ما وجود دارد و 
لازم اســت از ظرفیت بخش خصوصی و 
تعاونی در بسترسازی حضور بیشتر در این 

حوزه استفاده کرد.
رئیس دبیرخانه شورای گفت وگوی دولت و 
بخش خصوصی در خراســان رضوی ادامه 
داد: بــه همین منظــور وزارت امور خارجه 
نقشــی اســتثنایی در برقــراری ارتباطات 
خواهد داشــت. همچنین بــرای برقراری 
چنین ارتباطاتی وزاتخانه هایی مانند صمت، 
بازرگانــی، اقتصاد و راه و شهرســازی نیز 
نقش بااهمیتی دارد. همچنین لازم اســت 
زیرساخت های ضروری را با اصلاح قوانین 
زائد و برطــرف کردن مســائلی که مانع 
گســترش ارتبــاط با حوزه شــرقی جهان 

می شود، فراهم کرد. 
لبافی با اشــاره به نقش اســتان خراسان 

رضوی به عنوان یکی از استان های شرقی 
کشور و همسایگی آن با کشورهای آسیایی 
خاطرنشان کرد: خراسان رضوی در مقایسه 
با ســایر اســتان ها هم به لحاظ ارتباطات 
و زیرساخت ها وضعیتی اســتثنایی دارد و 
هم رویکرد اســتاندار آن مبتنی بر نگاهی 
اقتصادی است که این مساله ظرفیت خوبی 
را برای اســتان فراهم کرده است. مدیریت 
اســتان رویکرد توســعه اقتصادی و حذف 

قوانین و مقررات زائد را دارد.
وی بــا بیــان اینکــه در حــال حاضر ما 
زیرســاخت های خوبی در اختیار داریم اما 
خود را درگیر قوانین و مقررات مخل کسب 
و کار کرده ایم، ادامه داد: در کنار این مساله 
لازم اســت در حوزه ریلی نیز ســاماندهی 
خوبی صورت گیرد تا صادرات و واردات به 

راحتی انجام شود.

رئیس دبیرخانه شــورای گفت وگوی دولت 
و بخــش خصوصی در خراســان رضوی 
همچنیــن بر لزوم تســهیل گری در حوزه 
گمرکی تاکید کــرد و گفت: علاوه بر این 
در حوزه ترافیک و رفت و آمدهای پروازی، 
جاده ای و ریلی نیز باید روان سازی صورت 
گیــرد، این ظرفیــت در اســتان ما وجود 
دارد ولی لازمه آن حضور مدیران جســور، 
پرکار و حرفه ای اســت، نباید از یاد برد که 
اهمیــت این تفکر بایــد در همه لایه های 

دستگاه های اجرایی نهادینه شود. 
لبافی خاطرنشــان کرد: هم اکنون در حوزه 
قوانین و مقــررات مخل کســب و کار و 
تفویض برخــی اختیارات گرفتاری هایی در 
استان وجود دارد که باید برطرف شود، اگر 
همه اختیارات حاکمیتی در حوزه اقتصادی 
به اســتان منتقل شود، خراســان می تواند 

به خوبی با فضای جدید از هر نظر بســتر 
توسعه و حل مشکلات را فراهم کند. 

وی بــا تاکید بــر اینکه خراســان رضوی 
مرکزی است که می تواند محل صدور همه 
ظرفیت های تولیدی از سراسر کشور باشد، 
ادامه داد: این خاص استان ما نیست و کل 
کشور را می توان مدیریت کرد، این ظرفیت 
در خراسان رضوی وجود دارد که تولیدات 
استان های مختلف را ساماندهی و از اینجا 
صــادر کرد، در حوزه لبنیــات، زعفران، به 
راحتی می توان در کشورهای حوزه اورآسیا 

بازار داشت.
رئیس دبیرخانه شــورای گفت وگوی دولت 
و بخــش خصوصی در خراســان رضوی 
بــا بیان اینکه به طــور کلی صادرات همه 
تولیدات مازاد در کشــور را می توان از این 
استان ســاماندهی کرد، تصریح کرد: باید 

هماهنگی های لازم در اســتان حفظ شود 
که این موضــوع در حال نهادینه شــدن 
اســت. باید توجه داشــت که امروز زمینه 
فروش نفت فراهم نیست و برای پرداخت 
حقــوق کارکنان بایــد کار و تلاش کرد تا 
تولید بتواند صنــدوق مالیاتی و بیمه ای ما 

را تامین کند.  
وی اضافه کرد: کشــور ما در ســال حدود 
100 میلیــارد دلار صــادرات دارد که 50 
درصــد آن حاصل از فــروش نفت و 20 
درصــد آن ناشــی از فروش پتروشــیمی 
بوده اســت، به طور کلی در حوزه صادرات 
غیردولتی و بخش خصوصــی 25 میلیارد 
دلار صادرات داشــته ایم، باید این عدد را 
افزایش داد. لازمه این کار هم این اســت 
که دســتگاه های مختلف به عمق موضوع 
پی برند که در چه شرایطی به سر می بریم.
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رئیس ســازمان بهزیســتی کشــور از اجرای طرح ایجــاد مراکز خدمات 
بهزیســتی »به علاوه زندگی« در آینده ای نزدیک در سراســر کشور خبر 
داد و گفت: در اجرای این طرح تمام خدمات ســطح اول این سازمان مانند 
پیشــگیری از آســیب های اجتماعی به صورت تجمیع شده به مردم ارائه 
می شــود.به گزارش روز شنبه سازمان بهزیســتی کشور، وحید قبادی دانا 
افزود: قرار نیست این طرح جایگزین طرح دیگری یا موجب تعطیلی کار یا  
فعالیتی شود. با این طرح می توان فعالیت های مختلف سازمان را به صورت 

شــبکه ای و یکپارچه سامان داد تا مردم مناطق و محله های مختلف باهم 
ارتباط نزدیک برقرار کرده و در واقع موجب تســریع فعالیت های سازمان 
شــود.وی اضافه کرد: در اجرای این طرح، مردم در صورت نیاز به خدمات 
تخصصی تر به مراکز تخصصی معرفی می شــوند.  نباید خدمات و اقدامات 
این ســازمان به صورت جزیره ای انجام شــود بلکه بایــد با همدیگر و با 
همفکری هم صــورت بگیرد تا جامعه هدف و مردم بهزیســتی را یکجا 

بدانند.

 اجرای طرح
»به علاوه زندگی« در 
مراکز بهزیستی

رونمایی از نسخه آزمایشی اپلیکیشن 
پیشگیری از آلزایمرسالمندان

نســیبه ســنجری، مجری طرح با بیان اینکه نرم افزار فوق برای پیشگیری از ابتلا 
به آلزایمر در ســالمندان طراحی شــده اســت، گفت: یکی از بزرگترین مشکلات و 
بیماری های مزمن دوران سالمندی، ابتلا به آلزایمر است و حدود 8 تا 10 درصد افراد 

سالمند به آن مبتلا می شوند.
وی یادآور شــد: این بیماری بار روانی برای سالمند و بار مراقبتی برای افراد خانواده 

ایجاد می کند و نه قابل درمان، بلکه قابل پیشگیری است.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم بهزیستی و توانبخشی افزود: در صورتی که سالمند 
برخی ریســک فاکتورها را رعایت کند و دارای زمینه ژنتیکــی و خانوادگی آلزایمر 

نباشد، می توان از یک سوم موارد بروز آلزایمر پیشگیری کرد.
ســنجری با تأکید بر آن که این نرم افزار بر اساس ریسک فاکتورهای پیشگیری از 
آلزایمر ســاخته شده است، گفت: ریسک فاکتورها شــامل تغذیه، ورزش، دخانیات، 
چربــی خون، بازی های تقویت کننده مهارت های ذهنی و مهم ترین آن ها “شــبکه 
اجتماعی مخصوص میانســالان و سالمندان” اســت که در این اپلیکیشن  به آن ها 
پرداخته شده است. شــبکه های اجتماعی و دنیای مجازی در سیطره جوانان است و 
بســیاری از نرم افزارها و شــبکه هایی که طراحی می شوند، مناسب کار برای افراد با 

سن بالا نیستند.
وی ادامه داد: در این اپلیکیشن ها از رنگ ها و فونت های مناسب استفاده نمی شود، در 
حالی که در شــبکه اجتماعی نرم افزار این اپلیکسشن از رنگ ها و فونت های مناسب 
ســالمندی استفاده شده اســت و میانسالان و ســالمندان می توانند به منظور تبادل 
اطلاعات خود به ویژه در حوزه ســلامت سالمندی با دیگر سالمندان، در تلفن همراه 

خود از این نرم افزار استفاده کنند.
مجری طرح از مهم ترین نقاط قوت این نرم افزار را رصد فعالیت ها دانســت و توضیح 
داد: این نرم افزار ســالمندان را غربالگری می کند و تســت های وضعیت شناختی از 
آن ها می گیرد. همچنین تشــخیص می دهد که آیا سالمند در معرض ابتلا به آلزایمر 
قرار دارد یا خیر و در صورتی که در معرض اســت، بایستی به پزشک مراجعه کند؛ یا 
در صورت دریافت توصیه ای پیرامون تغذیه یا افزایش چربی خون، می تواند چک آپ 

سالیانه انجام دهد و پیشرفت های خود را در نرم افزار ثبت کند.
ســنجری گفت: نرم افزار فوق وضعیت ســبک زندگی را بررســی کرده و به سالمند 
می گوید که در کدام بعد قوی تر یا ضعیف تر و نیازمند توصیه اســت. تمام تلاشــی 
که انجام شــده، این است که بر اساس تحقیقات انجام شده، نرم افزار به ساده ترین 
شکل و با پلتفرم ساده ای طراحی شود؛ در حالی که زیرساخت قوی و پیچیده ای دارد.
وی اضافه کرد: یکی از ریســک فاکتورهای اصلــی آلزایمر، عدم تعاملات اجتماعی 
است. داشــتن تعامل اجتماعی باعث برقرار شدن ساخت سلول های جدید در مغز و 
برقراری ارتباط بین آن ها و تقویت ســلامت مغز می شود که این شبکه اجتماعی در 
داخل نرم افزار در نظر گرفته شده است. سالمند می تواند در شبکه اجتماعی نرم افزار 
گفت و گو کند و عکس به اشــتراک بگذارد. این در حالی اســت که  همه با هویت 

سالمندی وارد این شبکه می شوند و مبنای تبادل اطلاعات سالمندی سالم است.
عضو هیات علمی دانشــگاه علوم بهزیستی و توانبخشــی در پایان خاطرنشان کرد: 
طرح فوق در همکاری بین دانشــگاه علوم بهزیســتی و توان بخشی، با حمایت دفتر 
توســعه فناوری سلامت و مرکز تحقیقات ســالمندی این دانشگاه و گروه مهندسی 
کامپیوتر دانشــگاه صنعتی شــریف )دکتر ابولفضل مطهری عضو هیات علمی گروه 
مهندسی کامپیوتر و شاگردانش، هدی ترابی و فاطمه زربانی( اجرا شده است و نسخه 

نهایی آن بعد از دریافت بازخوردها طی دو ماه آینده آماده سازی می شود.

ثبت نام ۲۴۹ هزار خراسانی در 
پیاده روی اربعین

شــمار متقاضیان شرکت در پیاده روی اربعین از اســتان خراسان رضوی در سامانه 
سماح به 249 هزار نفر رسید.

معاون هماهنگی امور زائران استانداری خراسان رضوی روز شنبه با بیان این مطلب 
به خبرنگار ایرنا گفت: تاکنون 248 هزار و 90 نفر تا ساعت 10 صبح امروز از استان 

خراسان رضوی در سامانه سماح سازمان حج و زیارت ثبت نام کرده اند.
محمدصادق براتی افزود: این شــمار در قالب 131 هزار و 184 گروه در این سامانه 
ثبت نام و هماهنگ شــده اند ضمن اینکه استان خراسان رضوی پس از استان های 

تهران، خوزستان و اصفهان رتبه چهارم را در این زمینه دارد.
وی ادامه داد: برپایی 87 موکب در کشــور عراق توسط استان خراسان رضوی برای 

پذیرایی از زائران حسینی در راهپیمایی بزرگ اربعین آغاز شده است.
معاون هماهنگی امور زائران اســتانداری خراسان رضوی گفت: زائران متقاضی برای 
تشرف پیاده به کربلا و زیارت بارگاه مطهر حضرت امام حسین )ع( در روز اربعین تا 

روز 25 مهر ماه مهلت دارند که در سامانه سماح ثبت نام کنند.

گزارش سالانه 100 هزار ابتلا به سرطان
سـرطان بیمـاری اسـت کـه از تکثیـر غیر 
طبیعـی سـلول های بـدن شـروع می شـود. 
بـدن انسـان از میلیون هـا سـلولی سـاخته 
شـده اسـت کـه بـا یکدیگـر گـروه بنـدی 
شـده تـا بافت هـا و اندام هـای مختلـف را 
بسـازند. ژن هـای داخـل هـر سـلول به آن 
دسـتورهای لازم را صـادر می کننـد. گاهی 
سـلول  یـک  در  دسـتورات  ایـن  اوقـات 
مبهم و مغشـوش بـوده و سـلول رفتار غیر 
طبیعـی دارد و پـس از مدتـی گروهـی از 
در  می تواننـد  طبیعـی  غیـر  سـلول های 
خـون یـا سیسـتم ایمنی گـردش کـرده یا 
تبدیـل به تـوده یا تومور بدخیم یا سـرطان 
شـوند. در واقـع سـلول های بـدن در طـی 
یـک رونـد تنظیـم یافتـه از بیـن می روند و 
سـلول های جدیـد جـای آنهـا را می گیرنـد 
گاهـی اوقـات ایـن رونـد طبیعـی از تنظیم 
خـارج شـده و سـلول های فرسـوده از بیـن 
نمی رونـد و تشـکیل تـوده ای را می نماینـد 
کـه می تواننـد تبدیـل بـه تومـور بدخیم یا 

شوند. سـرطان 
سـرطان های مختلـف بـر اسـاس اندامـی 
که سـرطان از آنجا شـروع شـده اسـت نام 
گـذاری می شـوند. بـرای مطالعـه مطالبـی 
دربـاره انـواع سـرطان فایل زیـر را دریافت 
کنید.رئیـس انجمـن رادیوتراپـی انکولوژی 
مـورد  هـزار   100 هرسـال  گفـت:  ایـران 
جدیـد ابتـلا بـه انواع سـرطان ها در کشـور 
آن هـا  درصـد  کـه 50  مشـاهده می شـود 
سـبب مـرگ بیمـار می شـود که ایـن عدد 

بالایـی به شـمار مـی رود.
عمومـی  روابـط  شـنبه  روز  گـزارش  بـه 
ایـران،  انکولـوژی  رادیوتراپـی  انجمـن 
در  افـزود:  نصیـری  قـوام  محمدرضـا 
شـیوع  سـرطان عوامـل مختلفـی در آن 
هنـوز  اصلـی  عامـل  زیـرا  دارد  دخالـت 
ناشـناخته اسـت ولـی بیشـترین دلایل آن 

زندگـی شـهری و فعالیـت زنـان در خـارج 
از منـزل اسـت کـه باعـث می شـود ایجـاد 
ناراحتی هـای عصبـی در بین زنـان افزایش 
یابـد و درنهایـت اسـترس بیشـتری ایجـاد 
شـود.وی تصریـح کـرد: اسـترس در رأس 
عوامل سـرطان زا اسـت که باعث می شـود 
سیسـتم ایمنـی افـراد مختل شـود و باعث 
سـرطان  جملـه  از  مختلـف  بیماری هـای 

. د شو
ایـن  اینکـه  بـر  تأکیـد  بـا  قـوام نصیـری 
درمان هـای  و  اسـت  زیـاد  بسـیار  رقـم 
گران قیمتـی هـم بـرای درمـان آن اعمـال 
می شـود اضافـه کـرد:  در بسـیاری از موارد 
نتیجـه درمـان سـرطان صد در صد نیسـت 
و در حـال حاضـر بعـد از بیماری های قلب 

در  مرگ ومیـر  عامـل  دومیـن  عـروق  و 
کشـور بـه شـمار می آیـد.

وی اظهـار داشـت:  تـلاش بـرای کاهـش 
اسـترس، کاهش ترافیک، کاهـش آلودگی 
هـوا و رفـع عادات شـخصی ماننـد مصرف 
دخانیـات بـه خصـوص  سـیگار می توانـد 
انـواع سـرطان  نقـش مهمـی در کاهـش 
بنزیـن و  بهتـر  امـا تسـویه  باشـد  داشـته 
پالایش آن نیز مهم اسـت زیرا  سـربی که 
در دود اگـزوز وجـود دارد، توسـط دسـتگاه 
تنفـس جـذب خـون می شـود و می توانـد 
در مغزاسـتخوان اثـر بگـذارد و در برخی از 
مـوارد ایجاد سـرطان خون در کـودکان به 

همیـن دلیل اسـت.
قـوام نصیـری بـه بحـث تغذیـه و اهمیـت 

و  کـرد  اشـاره  سـرطان  کاهـش  در  آن 
گفـت: در سـال های اخیـر تغذیه نامناسـب 
سـرطان ها  بـه  ابتـلا  در  مهمـی  نقـش 
در کشـور ایفـا کـرده اسـت و بسـیاری از 
فوقانـی  گـوارش  دسـتگاه  سـرطان های 
مثـل مـری و معـده و در برخـی از مـوارد 
سـرطان روده بـزرگ  بـه دلیـل مصـرف 
تغذیـه  سـبک  و  غذایـی  مـواد  از  برخـی 
نادرسـت اسـت.این متخصـص بـا تأکید بر 
اینکـه روش هـای درمان سـرطان  نسـبت 
بـه سـال های گذشـته تغییـر چشـمگیری 
داشـته اسـت خاطرنشـان کرد:  با این وجود 
سـاختاری  تغییـر  نیـز  سـرطان ها  برخـی 
سـرطانی  مثـال  به طـور  پیداکرده انـد  
و  باشـد  ارگانـی  در  مرکـزش  می توانـد 

مثـل  بـدن  دیگـر  قسـمت  در  انتشـارش 
اسـتخوان های سـتون فقـرات باشـد. مثـل 
سـرطان سـینه کـه می توانـد در مهره هـا 
انتشـار و سـبب  شکسـتگی مهـره شـود 
و بـر نخـاع فشـار بیـاورد بحـث اورژانـس 
و  فشـارها  ایـن  رفـع  درواقـع  انکولـوژی 
ایـن  اثـرات  کاهـش  بـرای  تکنیک هایـی 

اسـت. عـوارض 
بهداشـت،  وزارت  گـزارش  اسـاس  بـر 
درمـان و آمـوزش پزشـکی، سـرطان معده 
بـا 17.74 درصـد، پوسـت غیرملانـوم  بـا 
17.49 درصد، پروسـتات بـا 16.93  درصد، 
روده بـزرگ بـا 14.13 درصـد و مثانـه بـا 
12.56  درصـد در هـر 100 هـزار نفـر را 

اسـت. شـایعترین سـرطان ها در کشـور 

رییــس جمعیت هلال احمر تایباد گفت: قــرارگاه امداد و نجات ایــن جمعیت در نقطه صفر 
مرزی دوغارون میزبان 9 هزار زائر افغانســتانی است.به گزارش روز شنبه روابط عمومی 

جمعیت هلال احمر تایباد، علی صیادی افزود: تا پایان 19 مهر 9 هزار زائر افغانســتانی 
از مرز دوغارون وارد جمهوری اســلامی ایران شدند که هلال احمر به بیش از 1200 
نفر خدمات تست فشــار خون، بانداژ و پانسمان، معاینه توسط پزشک و تحویل دارو 
انجام داده اســت.وی اظهار داشت: با توجه به ورود زائرین کشور افغانستان از طریق 

مرز دوغارون و تصمیم ســتاد اربعین استان و شهرستان، جمعیت هلال احمر در کنار 
موکب های دایر شــده برای زائرین، قرارگاه امداد و نجات و درمانگاه برای خدمت رسانی 

به زائران راه اندازی کرده است که تا 30 مهر ماه در مرز دوغارون مستقر می باشد.
وی گفت: این قرارگاه با عنوان »مهاجر بهشــت« با همت بیش از 65 پرستار، امدادگر و اعضای 
جوانان و پزشــک داوطلب با هدف ارائه خدمات درمانی و دارویی رایگان در مرز فعال اســت و 
همچنین استقرار یک دستگاه آمبولانس و ارائه داروهای مورد نیاز برای خدمت رسانی در قرارگاه 

مرز دوغارون پیش بینی شده است. 

وزیر بهداشــت با بیان اینکه کمبود داروهای اساســی در مقایســه باسال گذشته به یک سوم 
کاهش یافته اســت،گفت: صادرات دارو به کشــورهای آفریقایی و آسیای میانه به ویژه 

در حوزه داروهای بیوســیمیلار و بیولوژیک در حال انجام اســت و صادرات به اروپا را 
هم شــروع کرده ایم.به گزارش خانه ملت،  ســعید نمکی روز شنبه با تاکید بر اینکه 
هیچ کمبودی در داروهای اساســی و تجهیزات پزشکی نداریم، اظهار داشت: اگر به 
داروخانه های ســطح شهر سر بزنید خواهید دید که در مورد داروهای اساسی به هیچ 

وجــه کمبود نداریم.وی افزود: کمبود داروهای اساســی به طور تقریبی به حداقل یک 
ســوم میزان کمبود دارو در مدت مشابه سال گذشــته رسیده و از سویی به هیچ وجه به 

برخی داروهای برند که از خارج وارد می شــد و حدود 5 تا 10  قلم مشــابه داخلی دارند اجازه 
ورود نمی دهیم.

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی ادامه داد: برخی از اظهارات در مورد کمبود دارویی در 
رابطه با نسخه نویســی خارج از لیست دارویی کشور است به گونه ای که برخی پزشکان داروهای 

خارجی را برای بیماران تجویز می کنند و موجب سرگردانی آنها در داروخانه ها می شوند.

کمبود داروهای اساسی نسبت به سال کذشته به یک سوم رسیده استمیزبانی قرارگاه هلال احمر تایباد از ۹ هزار زائر افغانستانی

خبر

کشف مواد مخدر در مرزهای 
خراسان رضوی

فرمانده مرزبانی اســتان خراسان رضوی از کشف 
مواد مخدر و ســوخت قاچاق در مرزهای خراسان 

رضوی خبر داد.
به گزارش صبح امروز، سردار » ماشالله جان نثار » 
فرمانده مرزبانی اســتان خراسان رضوی در تشریح 
این خبر بیان داشت: نظارت دقیق و کنترل وجب به 
وجب مرزداران استان خراسان رضوی موجب زمین 

گیر  شدن قاچاقچیان مواد مخدر  و سوخت شد.
فرمانده مرزبانی اســتان خراســان رضوی گفت: 
با توجه به رصد متجــاوزان و قاچاقچیان مرزی 
نیروهای عملیاتی مســتقر گروهان مرزی سمیع 
آباد هنگ تایباد، اکیپ و تیم ماموریتی بلافاصله 
به محلهای احتمالی ورود اعزام و اقدام به اجرای 
ردزنی نمودند سرانجام پس از انجام عملیات های 
پاکســازی منطقه موفق به کشف 26 کیلو 900 
هروئین فشرده، 1 کیلو و 38 گرم مرفین و 862 
گرم هروئن پــودری جمعاً 28 کیلــو 800 گرم 

شدند.
و در همین راســتا طی یک هفته گذشته مأمورین 
پســت و کنترل مقدار 8297 لیتر سوخت قاچاق از 
نــوع گازوئیل را از چند خودرو کشــف و خودروها 
جهت ســیرمراحل قانونی به مراجع قضایی تحویل 

داده شد.
وی در پایان افــزود: قاچاقچیــان و حاملان مواد 
مخدر بدانند که لحظه ای از چشــم نیروهای جان 
بر کف مرزبانی نخواهند افتاد و با نهایت تلاش به 
صورت شبانه روزی، سدی محکم به روی دشمنان 
و بدخواهان جمهوری اسلامی ایران می بندند تا هم 
میهنان عزیزمان از گزند کوچکترین آســیب ها در 

امان باشند.

برخورد 3 دستگاه خودرو در 
بزرگ راه آسیایی مشهد

بر اثر برخورد سه دســتگاه خودرو سبک و سنگین 
در بزرگراه آسیایی مشــهد یک نفر جان خود را از 

دست داد.
مدیر روابط عمومی ســازمان آتش نشــانی مشهد 
گفت: در این حادثه که امروز رخ داد یک دســتگاه 
خودرو پژو 206، یک دستگاه خودرو کشنده و یک 
دستگاه خودرو وانت مزدا با یکدیگر برخورد کردند.

آتشــیار رضا حیدری افزود: در پی این حادثه راننده 
خودرو وانت مزدا به دلیل شدت حادثه در میان آهن 
پاره های خودرو محبوس و جان خود را از دست داد.
وی اظهار داشــت: در این حادثــه خودرو پژو 206 
نیــز واژگون و راننده آن مصدوم و به بیمارســتان 

منتقل شد.  
وی ادامه داد: علت این تصادف در دســت بررسی 

است.
46 ایستگاه و سه پایگاه آتش نشانی در شهر مشهد 
و 2 ایســتگاه نیز در شــهرک های صنعتی توس و 

کلات به صورت مستقل فعالیت می کنند.

تلف 2۰ رأس گوسفند در اثر 
مسمومیت

رئیس شــبکه دامپزشــکی جغتای گفت: 20 رأس 
گوسفند در یکی از مناطق روستایی این شهرستان 

بر اثر مسمومیت تلف شدند.
دکتر مولود برومند افزود: شنیده ها حاکی از آن است 
که این گوسفندان بر اثر خوردن کود شیمیایی دچار 

مسمومیت و تلف شده اند.
وی اضافه کرد: کارشناســان دامپزشکی شهرستان 
به محل اعزام شــده اند تا با بررسی های کارشناسی 
علت دقیق تلف شدن گوسفندان را تشخیص دهند.

ریزش معدن در زاوه جان کارگر 
خود را گرفت

مدیر مرکــز حوادث و فوریت های پزشــکی تربت 
حیدریه گفـــت: ریــزش آوار معــدن کرومیت در 
روستای گوجی از توابع شهرستان زاوه، یک کشته 

و یک مصدوم بر جای گذاشت.
بــه گزارش ایرنا محمد جواد امیری زمان وقوع این 
حادثه را صبح روز شــنبه ذکر و بیان کرد: با تماس 
با مرکز ارتباطات اورژانس 115 و اطلاع وقوع این 
سانحه در معدن کرومیت روستای گوجی، گروهی 

از نیروهای امدادی به محل حادثه اعزام شدند.
وی افــزود: در این حادثه یکــی از کارگران بر اثر 
برخورد ســنگ از ناحیه سر دچار مصدومیت شدید 
شــد که به علت شــدت جراحت وارده در دم جان 

باخت و یک کارگر دیگر نیز مصدوم  شد.
او ادامه داد: کارگر مصدوم شــده برای ادامه درمان 
و بهبود شــرایط جســمانی با کمــک اورژانس به 

بیمارستان تربت حیدریه اعزام شد.
شهرســتان زاوه با 80 هزار نفــر جمعیت در 180 

کیلومتری جنوب مشهد واقع است.

واژگونی خودرو در سرخس جان 
یک کودک را گرفت

یک کودک خردســال بر اثر واژگونی یک دستگاه 
خودروی پراید در شهرســتان سرخس جان باخت و 

دو نفر دیگر مجروح شدند.
به نقل از ایرنا مســئول اورژانس 115 شهرســتان 
مشهد روز شنبه با بیان این مطلب گفت: این حادثه 
حوالی ســاعت 7: 30 صبح امروز در دو کیلومتری 

شهر بزنگان در جاده سرخس رخ داد.
محمد برقمدی افزود: بر اثر این سانحه کودک چهار 
ساله در دم جان باخت و دو سرنشین دیگر خودرو به 

شدت مجروح شدند.
وی اضافــه کرد: مصدومــان این حادثه توســط 
آمبولانس اورژانس 115 شهرســتان ســرخس به 
روســتای شــورک ملکی انتقال یافتــه و از آنجا 
تحویل اورژانس هوایی داده شدند و  هم اکنون در 
بیمارســتان طالقانی مشهد بستری هستند که حال 

یکی از آنها وخیم گزارش شده است.
شهرســتان سرخس در فاصله 185 کیلومتری شهر 

شمال شرق مشهد واقع شده است.

بانوی مرگ مغزی به ۴ بیمار 
زندگی دوباره بخشید

اهدای اعضای بانوی مرگ مغزی در دانشگاه علوم 
پزشکی مشهد، موجب نجات و ادامه زندگی 4 بیمار 

نیازمند به عضو شد.
بــه نقل از وب دا، ابراهیم خالقــی اظهار کرد: نادیا 
حبیبی 53 ســاله  که از بیمارستان رضوی به واحد 
فراهم آوری اعضای پیوندی در مرکز پیوند اعضای 
دانشــگاه مشــهد معرفی شــده بود، پس از انجام 
مراحــل تأیید مرگ مغزی و رضایــت خانواده وی 
در بیمارســتان منتصریه تحت عمل جراحی اهدای 
عضو قرار گرفت.مسؤول واحد فراهم آوری اعضای 
پیوندی دانشــگاه علوم پزشکی مشهد خاطر نشان 
کرد: کبد مرحومه نادیا حبیبی در بیمارستان بو علی 
ســینا شیراز به مردی 52 ساله ساکن رشت پیوند و 

به بیمار زندگی دوباره ای بخشید.
وی افزود: همچنین قرنیه های زنده یاد نادیا حبیبی 
نیز جهت پیوند به بانک چشم دانشگاه علوم پزشکی 

مشهد ارسال شد.
خالقی بیان کرد: قســمتی از پوســت مرحومه نادیا 
حبیبی جهت پیوند به بخش ســوختگی بیمارستان 

امام رضا )ع( ارسال شد.

  حوادث
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نامگذاری خیابانی در 
پایتخت فرهنگی اروپا به 

نام خراسان

مشــاور امور بین الملل شهرداری مشــهد گفت: خیابانی در شهر ماترا در 
جنوب ایتالیا به نام خراسان نامگذاری شد.

حسین کشــیری گفت: در روزهای اخیر طی مراسمی با حضور حمیدرضا 
موحدی زاده نایب رییس شورای اسلامی شهر مشهد، مقامات دیپلماتیک، 
شهردار ماترا و مقامات ایتالیایی در بخش جدید شهر ماترای ایتالیا، خیابانی 
به نام خراســان نامگذاری و سردیس فردوسی شاعر حماسه سرای ایرانی 
نیز در آن جانمایی شد تا همزمان با افتتاح پارک بزرگ ماترا در این محل 

نصب شود.
وی افزود: جایگاه حکیم ابوالقاســم فردوسی در شــعر و ادب فارسی نزد 
جهانیان زبانزد اســت و همین امر سبب شد به پاس بزرگداشت مقام این 
شــاعر بلند آوازه، ســردیس این شــاعر هم زمان با نامگذاری خیابانی در 
شــهر ماترای ایتالیا به نام خراسان، جانمایی گردد.ماترا، شهری در جنوب 
 ایتالیا اســت که به عنوان پایتخت فرهنگی اروپا در ســال 2019 شناخته

 می شود.

رئیس انجمن موسیقی شهرستان تایباد گفت: بر اساس 
مســتندات و مدارک موجود موسیقی محلی و سنتی در 
این شهرستان قدمتی بیش از سه هزار سال دارد و مهد 
هنر موســیقی محلی در شرق کشور محسوب می شود و 
این ادعا بر اساس مستندات مکتوب و گفته پیشکسوتان 

موسیقی است.
به گزارش ایسنا، خلیل شیری اظهار کرد: موسیقی تایباد 
با محوریت مکتــب هِرات قدیم یکــی از پرآوازه ترین 
موســیقی های محلی در کشــور به شــمار می رودکه 
طرفــداران زیادی از نقاط مختلف را به خود جذب کرده 

اســت.وی با اشــاره به موروثی بودن موسیقی در این 
شهرســتان افزود: موسیقی محلی از قدیم نسل به نسل 
انتقال داده شــده و تابع روش خاصی نبوده بلکه با یک 
ســری تغییرات جزئی و ناچیز امروز با عنوان موســیقی 

سرحدی در نقاط مختلف شهر تایباد دیده می شود.
شــیری بیان کرد: اســتاد نظرمحمد ســلیمانی یکی از 
صاحبان اثر نوازندگی در موســیقی تایبادی اســت که 
ســبک پنجه نوازی را برای نســل های بعــد به یادگار 

گذاشته و این هنر اصیل را ماندگار کرده است.
وی ادامه داد: مرحوم ســلیمانی متولد روستای جوزقان 

از بخش میان ولایت این شهرســتان و ســاکن تایباد 
بوده که ســال ها قبل از انقلاب در جشنواره های متعدد 
کشــور صاحب مقام بــوده و از آنجا کــه تایباد زیرنظر 
تربت جام قرار داشته شــاید معدود کسانی باشندکه این 
نوازنــده تایبادی را تربتی بخوانند.او عنوان کرد: اســتاد 
نظرمحمد ســبک پنجه نوازی را به نام خودش در هنر 
موســیقی ثبت کرده و امروز به عنوان یک مرجع اصیل 
موسیقی در کشور مطرح است همچنین یکی از نوادگان 
ایشان به نام ســلمان سلیمانی راه جد خود را ادامه داده 
و صاحب مقام های بســیاری در جشــنواره های ملی و 

استانی شده است.شــیری صاحبان اثر در این عرصه  را 
این گونــه مطرح کرد: لطف الله عطایــی هزاره صاحب 
ســبک خوانندگی هزاره از شهر کاریز که پس از مرگش 
این ســبک را برای هنرمندان به یادگار گذاشــته و نیز 
مولا جمشیدی دارای ســبک مولا ساکن روستای ارزه 
شــهر کاریز، عبدالکریم گزیکی اســتاد منقبت خوان و 
شــاهنامه خوان، براتعلی ابراهیمی خواننده محلی ساکن 
روســتای جوزقان، غلام رســول پرندآور و یعقوب تنها 
خواننده و نوازنده موســیقی محلی کــه در عصر حاضر 

صاحب شهرت و آوازه برای این خطه مرزی هستند.

موسیقی تایباد 3هزارسال قدمت دارد

مدیر انجمن خوشنویسان مشهد خبر داد؛

 برگزاری نکوداشت »عباس اخوین« 
به مناسبت هفته خوشنویسی

مدیر انجمن خوشنویســان مشــهد از برگزاری نکوداشت استاد عباس اخوین، چهره 
ماندگار خوشنویسی کشور به مناسبت هفته خوشنویسی در مشهد خبر داد.

محمدعلی باقرزاده طوســی در خصوص برنامه های انجمن خوشنویســان مشهد به 
مناسبت هفته خوشنویسی اظهار کرد: هرساله به مناسبت هفته خوشنویسی، از حدود 
یک ماه قبل هماهنگی ها و جلسات لازم با هیات مدیره انجمن خوشنویسان مشهد و 

مدیران شعب شهرستان ها انجام می شود.
وی افزود: در هفته خوش نویســی جاری، همچون سال گذشته که خوشبختانه پربار 
بود و استقبال زیادی از آن شد، امسال نیز تلاش کردیم هم وزن و یا شاید بهتر از آن 

بتوانیم هفته خوشنویسی را در مشهد برگزار کنیم.
مدیر انجمن خوشنویســان مشــهد ضمن بیان این که در هفته خوشنویســی ســه 
نمایشــگاه خواهیم داشت، افزود: اتفاق جدیدی که در حال رخ دادن است، نکوداشت 
استاد عباس اخوین؛ از چهره های ماندگار و محبوب کشورمان است که برای اولین بار 

در مشهد صورت می گیرد.
باقرزاده طوسی عنوان کرد: استاد عباس اخوین ساکن تهران هستند و از ایشان برای 
حضور دعوت به عمل آمده اســت. ضمناً ایشــان جزء پنج خوشنویس چهره ماندگار 
کشور به لحاظ پیشکسوتی و تراز اول کشور بوده و متولد مشهد هستند که جای آن 
بود زودتر از این مراســم نکوداشت ایشان انجام شود و این اتفاق خوبی است که در 

هفته خوشنویسی از ایشان تجلیل به عمل می آید.
وی افزود: در کنار نمایش آثار اســتاد عباس اخوین، به طور همزمان یک نمایشگاه 
دیگر را نیز همچون ســال گذشــته خواهیم داشــت که در جریان آن، نمایش آثار 
اســتادان خراسان رضوی که به مقام استادی رسیده اند، در موزه بزرگ خراسان واقع 
در پارک کوهســنگی خواهیم داشــت. این دو نمایشــگاه در روز 21 مهرماه افتتاح 

خواهد شد.
مدیر انجمن خوشنویســان مشهد تشریح کرد: علاوه بر این دو نمایشگاه، نمایشگاه 
دیگری نیز در چهارســوق کوهسنگی و در ســالن استاد ترمه چی خواهیم داشت که 
در جریان آن، آثار اســاتید و اعضای انجمن خوشنویسان مشهد را به نمایش خواهیم 

گذاشت که در روز شنبه بیستم مهرماه افتتاح خواهد شد.
باقرزاده طوســی گفت: در طول این هفته همچنین، تجلیلی از مدرسان فعال انجمن 
در ســال جاری خواهیم داشــت. به علاوه از هنرجویان برتر در آزمون های انجمن 

خوشنویسان در یک سال گذشته تجلیل به عمل خواهد آمد.
وی خاطرنشــان کرد: از زمانی که مسئولیت انجمن را بر عهده گرفتم، آنچه همواره 
برایم حائز اهمیت بوده، حفظ جایگاه و شــان پیشکسوتان عرصه خوشنویسی مشهد 
بوده اســت و احســاس می کنم حفظ این احترام بر همگان واجب است؛ چرا که باید 

به آنان افتخار کنیم.
مدیر انجمن خوشنویســان مشهد اضافه کرد: از 
سال های گذشته و در برگزاری هفته خوشنویسی، 
به شکل رندمی از تعدادی از پیشکسوتان خود 
به لحاظ مادی و معنــوی تجلیل می کنیم. 
همچنین با خانواده خوشنویسان پیشکسوت، 
جانباز و ایثارگر در این هفته دیداری خواهیم 

داشت.
وی در تکمیــل ســخنان خود بیــان کرد: 
اختتامیه هفته خوشنویســی را نیز در 
روز پنجشــنبه؛ 25 مهرماه در موزه 
بزرگ خراسان رضوی را خواهیم 

داشت.

درجه بندی سنی محصولات فرهنگی روی هوا
برنامه »هفت« بار دیگر حاشیه ســاز شد. 
در ابتدا با نقد درجه بندی ســنی فیلم های 
سینمایی و بعد از آن با تریبون شدن برای 
فراستی تا پاسخ یک انتقاد در شبکه های 

اجتماعی را بدهد.
بــه گــزارش خبرگــزاری خبرآنلایــن، 
درجه بندی سنی ســینمای ایران از اواخر 
شهریورماه اجرایی شــد و فیلم هایی که 
روی پرده ســینماها رفتند در سایت های 
فروش بلیت و اقلام تبلیغی شــان ملزم به 
قراردادن عددی شــدند که نشــان دهنده 
درجه بندی  شورای  که  بود  درجه بندی ای 
ســینمای ایران برای آنها در نظر گرفته 
بود. این اتفاق که در ابتدای راه خود قرار 

دارد اما با یک چالش روبه رو شده است.
چالشــی که کارشــناس برنامه »هفت« 
به آن اشــاره کرد. ســعید الهــی در میز 
کارشناســی ایــن هفته ایــن برنامه که 
به موضــوع درجه بندی ســنی فیلم های 
سینمایی اختصاص داشــت از این گفت 
که با درخواســت دادستانی دیوان عدالت 
اداری حکم به توقــف اعمال درجه بندی 
ســنی برای فیلم ها داده است. حرفی که 
به ســرعت با واکنش ابراهیم داروغه زاده 

معاون پیشین نظارت و ارزشیابی سازمان 
سینمایی و دبیر جشنواره فجر روبه رو شد. 
داروغه زاده در اکانت شــخصی توئیترش 
نوشــت: »کارشــناس برنامه هفت روی 
آنتن زنده خبــر می دهد که دیوان عدالت 
اداری با شکایت دادستان کل کشور حکم 
به توقف انجام رده بندی ســنی فیلم های 
سینمایی داده است! کارشناس از کجا خبر 
داده است و آیا افرادی آدرس های غلط به 

آقای دادستان داده اند؟«
اینکه حکــم دیوان عدالــت اداری هنوز 
رسانه ای نشده چطور به گوش کارشناس 
برنامه »هفت« رســیده سوالی است که 
احتمالا باید خود آقای کارشــناس پاسخ 
بدهد اما شکایت دادســتان کل کشور و 
حکم دیوان عدالت اداری بر چه اساســی 

صورت گرفته است؟
مسعود نجفی مدیر روابط عمومی سازمان 
سینمایی در گفت وگویی با تایید خبر حکم 
دیــوان عدالت اداری گفــت: »این حکم 
براساس همان دستورالعملی است که در 
10 اردیبهشت امسال ابلاغ شده بود اما در 
شهریور پیش نویس جدیدی منتشر شد که 
هنوز نهایی و ابلاغ نشده و در حال حاضر 

مبنای عمل سازمان سینمایی است.«
به نظر می رســد اتفاقی کــه افتاده یک 
ایراد قانونی اســت. ایرادی کــه البته به 
درباره  ســینمایی  ســازمان  دستورالعمل 
درجه بندی ســنی فیلم های سینمایی که 
در دهم اردیبهشــت ماه منتشر شد گرفته 
شــده است. اینکه در دســتورالعمل اولیه 

احکامــی بــرای تضمین اجرایی شــدن 
از  درجه بندی ســنی برای متخلفان اعم 
سینمادار و پخش کننده و بستر وی اودی 
در نظر گرفته شــده بود اما در مرحله بعد 
این احکام حذف شدند و درجه بندی سنی 
تنها بــه صورت توصیه هایــی برای آگاه 
کردن خانواده ها اجرایی شــد. در حقیقت 

و به زبان ســاده می توان اینطور گفت که 
درجه بندی سنی اعمال قانونی نیست که 
جلوی آن گرفته شود بلکه یک توصیه نامه 
اســت برای افرادی که می خواهند فیلمی 
را برای دیدن انتخاب کنند تا با شــناخت 
بیشتری نسبت به فیلم ها دست به انتخاب 

بزنند.

کتاب »من پینوکیو نیستم« تألیف ســید مجید علوی با موضوع آشنایی با راهکارهای ساده و 
کارآمد در حوزه تبلیغات و برندینگ به زودی منتشــر می شود. این کتاب به تعریف دقیق 

مفهــوم برندینگ و دیزاین برند می پردازد و الفبای اولیه صنعت تبلیغات را معرفی و به 
مخاطبین یک قطب نمای تبلیغی نشــان می دهد تا بــا آگاهی از نتیجه تبلیغات خود، 
درباره ادامه آن تصمیم گیری کنند. در کتاب »من پینوکیو نیســتم« از ضرورت وجود 
مشــاور برندینگ صحبت می شــود و خواننده می تواند با اطلاعاتی که از این کتاب 

کسب می کند، یک مشــاور حرفه ای را از دلالان تبلیغی تمییز دهد و از هر گونه خطا 
در تصمیم گیری های خود جلوگیری کند.

از آنجایی که صنعت تبلیغات بســیار پیچیده و علمی نو است بیشتر کتاب های موجود در این 
زمینه ترجمه شده، هستند و قطعاً سازگاری کمتری با فرهنگ اجتماعی ما دارند لذا حضور کتابی 

جامع و کامل در زمینه تبلیغات و برندینگ از ضروریات این عرصه است.
خواندن این کتاب به تمام عزیزانی که کوچکترین فعالیت اقتصادی دارند و یا دارای برندی صاحب 

نام هستند، توصیه می شود.

مســتند بلند »روابط خانوادگی« ســاخته ناصر ضمیری به بخش مسابقه اصلی فیلم های بلندِ 
شصت و دومین جشنواره بین المللی مستند و انیمیشن »لایپزیک« آلمان راه یافت.

این فیلم که محصول مرکز گســترش ســینمای مستند و تجربی است، تنها اثر ایرانی 
حاضر در بخش مسابقه فیلم های بلند مستند در این جشنواره با سابقه و مهم است که 

با ده فیلم دیگر از سراسر جهان رقابت می کند.
جشــنواره مستند لایپزیک به عنوان جشــنواره های الف جهانی که امسال در شصت 
و دومین دوره برگزاری خود به ســر می برد جزو مهمترین و معتبرترین جشنواره های 

مستند جهان به شمار می آید.»ناصر ضمیری« فیلم ساز خراسانی سینمای ایران، ساخت 
آثار ســینمایی کوتاه و مســتند را در کارنامه خود دارد که آقثارش تاکنون در جشــنواره های 

بسیاری در جهان، به نمایش درآمده است و جوایز متعدد را نیز کسب کرده اند. وی این بار با فیلم 
مستند بلند »روابط خانوادگی« در یک رویداد جهانی ومعتبر حضور خواهد داشت.

شــصت و دومین جشنواره بین المللی »لایپزیک« از 6 تا 12 آبان در شهر لایپزیک آلمان برگزار 
می شود.

»روابط خانوادگی« فیلمساز مشهدی در بخش مسابقه جشنواره لایپزیکانتشار یک کتاب های در حوزه تبلیغات و برندینگ از نویسنده مشهدی

خبر

شرایط ویژه اشتراک انبوه 
روزنامه صبح امروز  برای پیک موتوری ها

باربری ها و شرکت های خدماتی
با ما تماس بگیرید: 
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مدیرعامل شرکت قطار شهری مشهد از برگزاری نشست بررسی عملیات 
اجرایی نحوه اتصال خط متروی مشهد گلبهار خبر داد.

به گــزارش صبح امروز، کیانــوش کیامرز با بیان ایــن مطلب، گفت: در 
نشستی مشــترک، عملیات اجرایی نحوه اتصال خط متروی مشهد گلبهار 
بررسی شد و طی آن ایستگاه های مشترک اتصال خط یک متروی مشهد 

و خط متروی گلبهار تعیین شد.
وی با بیان اینکه در این نشست 5 پیشنهاد مختلف در خصوص چگونگی 

اتصال متروی مشــهد وگلبهار بررسی شــد، افزود: با توجه به اینکه باید 
موضوع نحوه تملکات اراضی و پیاده کردن سیســتم های اجرایی مشخص 
شود، روش های مختلف اجرای این مهم با سازمان برنامه و بودجه، وزارت 

کشور، شهرداری مشهد و شهرداری گلبهار مطرح شد.
کیامرز با اشــاره به ضرورت تحقق تملکات از ســوی شــهرداری گلبهار 
یادآورشد: در خصوص نحوه اتصال خط یک مشهد به گلبهار نیز ضروری 

است طرح های سازه ای و اتصالات بررسی شود.

مدیرعامل شرکت قطار شهری مشهد خبر داد:

اتصال متروی مشهد 
 گلبهار با بررسی
 5 پیشنهاد

شهردار منطقه چهار مشهد خبر داد؛

مسیرهای دوچرخه منطقه ۴ بزودی به 
15 کیلومتر افزایش می یابد

شــهردار منطقه چهار مشــهد گفت: با برنامه ریزی و نیازسنجی های صورت گرفته 
بزودی مسیرهای دوچرخه سطح منطقه به 15 کیلومتر افزایش می یابد.

به گزارش صبح امروز، غلامرضا غلامی با اعلام این خبر افزود: این منطقه با وسعت 
1345 هکتــار محدوده و 2500 هکتار حریم یکی از مناطق متراکم جمعیتی اســت 
که با توجــه به این موضوع اجرای پروژه های ترافیکــی زیادی را جهت تردد ایمن 

شهروندان در معابر می طلبد.
او ادامه داد: سالانه اقدامات ترافیکی زیادی از نصب تجهیزات ترافیکی و اجرای خط 
کشــی های محوری و عرضی گرفته تا ایمن ســازی گذرگاه های عابر پیاده و ایجاد 

مسیر و دسترسی های ایمن برای تردد دوچرخه و ... در این منطقه انجام می شود.
وی به اجرای پروژه های ترافیکی در این منطقه طی ســال جاری اشاره کرد و افزود: 
نصب تجهیزات ترافیکی با 75 درصد پیشــرفت فیزیکی و اجرای خط کشی محوری 
و عرضی با 85 درصد پیشــرفت فیزیکی در سطح منطقه در حال اجراست و اصلاح 
و مرمــت گذرگاه های عابر پیاده در بلوار طبرســی جنوبی نیز بــه طور کامل انجام 
شــده است.شهردار منطقه 4 مشــهد با تاکید بر اینکه طی سال های اخیر در معابر و 
بوستان هایی که امکان داشته 4 کیلومتر مسیرهای دوچرخه ایمن و استاندارد احداث 
شــده، اضافه کرد: این مسیرها در بلوارهای طبرسی جنوبی، مجلسی شرقی، بوستان 
بانوان بهشــت )نبوت 42( و بوستان بانوان ارم )پنجتن 45( احداث شده که در اختیار 

شهروندان قرار دارد.
غلامی با بیان اینکه در بوســتان در حال احداث آفرینش و طرح فاخر بهسازی پیاده 
روهای بولوار طبرســی شمالی نیز مســیر دوچرخه در نظر گرفته شده است، اذعان 
داشــت: علاوه بر این با برنامه ریزی و نیازســنجی صورت گرفته بزودی مسیرهای 

دوچرخه سطح منطقه به 15 کیلومتر افزایش می یابد.
وی در خصوص ایستگاه های دوچرخه فعال منطقه 4 یادآور شد: 4 ایستگاه دوچرخه 
در پنجتن 45، ابتدای بولوار شــهید آوینی، مقابل بوســتان بهشت و بولوار طبرسی 
جنوبی قرار دارد که شــهروندان می توانند با ارائــه مدارک مورد نیاز از دوچرخه های 

موجود استفاده کنند.
شهردارمنطقه چهار مشهد در پایان خاطرنشان کرد: استقبال شهروندان این منطقه از 
دوچرخه بسیار خوب بوده و از اجرای پروژه های ترافیکی برای تسهیل در تردد ایمن 

دوچرخه سواران حمایت می کنیم.

در آزمون ورود به حرفه مهندسان استان خراسان رضوی انجام شد:

رقابت 1۳ هزار و 767 مهندس

مدیرکل راه و شهرســازی خراســان رضوی از آغاز برگــزاری آزمون ورود به حرفه 
مهندســان در روزهای پنجشــنبه و جمعه )18 و 19 مهرماه 98( همزمان با سراسر 

کشور خبر داد.
به گزارش صبــح امروز، محمدرضا اخوان عبداللهیان بــا بیان این مطلب گفت: در 
اجرای آئین نامه اجرائی قانون نظام مهندســی و کنترل ســاختمان، آزمون ورود به 
حرفه مهندســان در مهر ماه سال جاری همزمان با سراسرکشور در مشهد مقدس و 
همچنین با عنایت به برگزاری شایســته آزمون در سنوات گذشته در شهرستان های 
سبزوار، نیشابور و تربت حیدریه با حضور 13 هزار و 767  مهندس در استان خراسان 

رضوی برگزار شد.
وی در ادامه در خصوص رشــته های آزمون یادآور شد: آزمون در رشته های معماری 
)نظارت، طراحی و اجرا( در مجموع 4863 نفر آزمون، شهرســازی 183 نفر، عمران 
)نظارت، اجرا و محاسبات( در مجموع 5861 نفر آزمون، تأسیسات مکانیکی )نظارت 
وطراحی( در مجموع 748 نفرآزمون، تأسیســات برقی )نظارت و طراحی( 1922 نفر، 
نقشــه برداری 160 نفر و ترافیک 30 نفر برای متقاضیان اخذ پروانه اشــتغال به کار 

مهندسی )پایه 3( برگزار شده است. 
وی با اشاره به اینکه از این تعداد 1916 نفر در 4 شهرستان مذکور و 11851 نفر در 
مشهد مقدس آزمون خواهند داد، تصریح کرد: همچنین تعداد شرکت کنندگان خانم 
در مجموع 3303 نفر معادل 24 درصد و تعداد شرکت کنندگان آقا 10464 نفر معادل 

76 درصد از مجموع شرکت کنندگان می باشد.  
عبداللهیان با اشاره به اینکه قبولی در آزمون مذکور یکی از شرایط اخذ پروانه اشتغال 
بوده و متقاضی در صورت قبولی در آزمون و احراز ســایر شــرایط مشخص شده در 
قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان موفق به اخذ پروانه اشتغال بکار خواهد شد، 
همچنین از اعلام نتایج آزمون 3 ماه و نیم بعد از برگزاری آزمون خبر داد و گفت: هر 
داوطلبی که بتواند نیمی از نمره را بگیرد در آزمون مقررات ملی و کنترل ســاختمان 

پذیرفته می شود.
گفتنی اســت این آزمون به صورت کشــوری برگزار خواهد شد و 175 هزار و 787 
مهندس در سطح کشور در رشته های مختلف در این دوره از آزمون شرکت کرده اند.  

کاهش 7 درجه ای دمای هوا در خراسان 
رضوی تا سه شنبه

میانگین دمای هوا در مناطق مختلف خراســان رضوی طی چند روز آینده به میزان 
هفت درجه کاهش می یابد.

به گزازش صبح امروز، کارشــناس مرکز پیش بینی اداره کل هواشناســی خراسان 
رضوی گفت: امروز بیشــینه دمای هوای مشهد  28 درجه سلسیوس پیش بینی شده 
است که به تدریج کاهش یافته و در روز سه شنبه هفته کنونی به 21 درجه می رسد.
مرتضی اثمری افزود: کمینه دمای هوای مشــهد طی این مدت از 13 به هفت درجه 

سلسیوس کاهش می یابد.
وی گفت: برای فردا یکشــنبه در نیمه شمالی و شمال غربی استان خراسان رضوی 

بارش های رگباری و پراکنده باران همراه با وزش باد پیش بینی شده است.
اثمری افزود: فریمان با کمینه دمای هوای پنج درجه سلسیوس و بردسکن با بیشینه 
دمای هوای 28 درجه به ترتیب سردترین و گرم ترین شهرستان های خراسان رضوی 

در 24 ساعت منتهی به صبح روز گذشته بوده اند.

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر مشهد مطرح کرد:

چالش شهرسازی؛ تصمیم گیری در تهران برای مشهد
رئیس کمیسیون شهرسازی 
شــورای  معمــاری  و 
مشهدد  شــهر  اسلامی 
گفــت: متاســفانه حوزه 
شهرسازی در کشور حوزه ای 
متمرکز اســت که برای تمام 
مــوارد لازم اســت از تهران 
تصمیم گیری انجام شود. این 
بزرگی  بسیار  چالش  موضوع 
است که همیشه در جلسات با 
بخش های مختلف وزارت راه 
و شهرسازی مورد اشاره و پیگیری ما بوده است.
به گــزارش صبح امــروز محمدهادی مهدی 
نیا با تقســیم بندی مشکلات حوزه شهرسازی 
مشــهد به دو بخش کلان و خــرد اظهار کرد: 
این دغدغه در حضور وزیر راه و شهرسازی نیز 
چندین بار اعلام شده و درخواست کلانشهرها 
آن بوده که بخشی از اختیارات و تصمیم گیری ها 
و سیاســت گذاری ها به دلیل تسهیل شرایط و 
تسریع امور باید به استانها واگذار شود.مهدی نیا 
افزود: در ســطح پایین تر اما مشکلاتی که در 
حوزه مدیریت شهری مطرح است به دلیل آن 
که از مدیریت واحد شهری بهره مند نیستیم باید 
در تعامل با حوزه ها و دستگاه های مختلف برای 
حل آنها تلاش کنیم.وی ادامه داد: در دو ســال 
گذشــته تلاش برآن بوده با حفظ خواسته های 
به حق مدیریت شــهری، بین استانداری، راه و 
شهرسازی، شهرداری و شــورای شهر تعامل 
ایجاد شده تا منجر به حل مشکلات شهرسازی 

شود.
اسناد تصویب شده باید ظرفیت تحقق 

داشته باشد
مهــدی نیا با انتقاد از تأخیر در مطالعه، تصویب 
و ابلاغ طرح های شــهری مشــهد اظهار کرد:  
نظام شهرسازی باید دارای اسناد تصویب شده 
قابل تحقق باشــد، اما متاسفانه در مشهد اسناد 
تصویب شــده تحقق یافته زیادی نداریم.وی 

یادآور شــد: طرح های تفصیلی ما بعضاً از دوره 
زمانی خود گذشــته و طرح جامع مشهد نیز از 
نــگاه متخصصان با توجه به پیمودن دوره های 
زمانی مختلف و مشــکلات از سر گذرانده که 
در مقطعی ســبب خلعید مشاوران هم شده بود 
دارای نقاط نقد بســیار است.رئیس کمیسیون 
شهرســازی و معماری شــورای اسلامی شهر 
مشهد افزود: حتی در نظر کارشناسی وزارت راه 
و شهرسازی، طرح جامع مشهد در زمان ابلاغ 
دارای ایراداتی مانند موضوعات پهنه بندی حریم 
یا ضوابط بلندمرتبه ســازی و تراز مالی فیزیکی 
بوده که آن ایرادات هنوز برطرف نشــده است.
مهدی نیــا در ادامه گفــت: از طرفی طرح های 
تفصیلی مشهد نیز در حدود 12 سال است که 
در دست تهیه مانده و هنوز به نتیجه مشخصی 
نرسیده اند. این از مشکلات و چالش های اساسی 
شهر است. ما می بایست طرح های تصویب شده 
تمام سطوح شهر مشهد را داشته باشیم و هیچ 
جای شــهر نباید خالی از ضوابط و طرح باشد.
وی با تاکید براینکه نباید فقط به دنبال داشتن 
طرح باشــیم، خاطرنشان کرد: طرح ها باید گره 
گشای مشکلات شهر باشــند. شهر موجودی 
زنده و دارای انعطاف اســت و طرح های ما باید 
بتوانند جواب این موجود سیال منعطف را بدهند. 
تهیه طرحی بر اســاس رفع تکلیف چاره ای از 
مشــکلات شهر نیســت و در دو سال گذشته 
کمیســیون عمران و شهرسازی در مقابل ارائه 
طرح های رفع تکلیفی مقاومت زیادی به خرج 

داده است.
مشکل سیما و منظر شهری 

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای 
شهر از مشکلات شهرسازی در مشهد به مشکل 
سیما و منظر شــهری و همچنین عدم رعایت 
ضوابط شهرسازی از جانب شــهروندان اشاره 
کــرد و گفت: از دیگر مشــکلات عدم ارتباط 
بین ضوابط شهرســازی با حوزه ها و جنبه های 
دیگر شــهری از جمله حوزه حمل و نقل است، 

کمیسیون در این موارد در تلاش بوده تا مدیریت 
شهری را به سمت تعامل با سایر دستگاه های 
در ارتباط و دارای مسئولیت برای حل مشکلات 
پیش ببرد، ما در جلسات متعدد بین دستگاه های 
مختلف همیشــه به دنبال نقطه مشــترک از 

نگاه های متفاوت به یک مقوله بوده ایم.
طی نمودن 5۰ درصدراه موفقیت 

وی در ارزیابــی نتایج اقدامات انجام شــده در 
دوسال گذشته در این زمینه گفت: از نگاه یک 
شخصیت دانشــگاهی به نظرم اقدامات انجام 
شــده در حوزه شهرســازی توسط کمیسیون 
توانسته 50 درصد راه موفقیت را از باب رسیدن 
به نگاه مشترک و تعامل بین بخشی طی کند 
ولی با توجه به مشــکلات فراوان در این حوزه 
نیاز به تمرکز بیشتر و تلاش بیشتر است تا این 

مشکلات حل شود.
تحرک در صنعت ساخت و ساز و کمک به 

خروج اقتصادشهر از رکود
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای 
اسلامی شهر مشهد درباره اقدامات انجم شده 
توسط کمیسیون ســابق عمران و شهرسازی 
اظهار کرد: یکی از اهداف ما در مدت گذشــته 

ایجاد تحرک در صنعت ساخت و ساز به منظور 
کمک به خروج اقتصاد شهر از رکود بوده است.

مهدی نیا ادامه داد: از بازارهای اصلی اقتصادی 
در کشور ما حوزه مستغلات و صنعت ساختمان 
است و هرگاه سرمایه های مردم به سمت بازار 
مســکن بیاید به واسطه آنکه این حوزه با بیش 
از 250 شغل به صورت مستقیم و غیرمستقیم 
ارتباط دارد اثرات ملموســی روی حوزه اقتصاد 
و خارج کردن آن بویژه در شــرایط رکود خواهد 

داشت.
تسهیل صدور مجوزهای ساختمانی

وی اضافه کرد: ســعی ما بر این بوده در حوزه 
تقنینی مدیریت شــهری اقداماتــی در جهت 
تســهیل صدور مجوزهای ساختمانی و کمک 
به صنعت ســاختمان انجام شود، در این جهت 
که بتــوان با روال بروکراســی کمتر و گردش 
کار درون ســازمانی کم تر به مجوزهای مورد 
نیاز رســید، مصوباتی هم که در این خصوص 
بوده توانســته به کاهــش روال اداری و زمان 
صدور پروانه های ساختمانی کمک کند.رئیس 
کمیسیون شهرســازی و معماری شورای شهر 
ادامه داد: مصوبه تســهیل صــدور پروانه های 

ســاختمانی کــه در عمل صدور پروانــه را دو 
مرحله ای می کند و بخشی که در اختیار مدیریت 
شهری نبوده از صدور پروانه جدا شده است به 
علاوه مصوبه ای که باعث شد فضاهای مشاعی 
ســاختمان ها از پرداخت عوارض معاف شوند تا 
کیفیت ســاختمان ها به ویژه فضاهای داخلی 
افزایــش یابد دو مصوبه مهم در این حوزه بوده 

است.
افزایش پروانه ساختمان

مهدی نیا ادامه داد: در دو سال گذشته، با مقایسه 
پروانه های صادر شده به نسبت سال به سال و 
حتی در دوره 3 ماهه ابتدایی امسال، چه از نظر 
تعداد و چه از نظر متــراژ دوره به دوره افزایش 
ملموسی ایجاد شده که این اتفاق نشان می دهد 
اقدامات کمیسیون اثر خود را در بخش صنعت 
ساختمان گذاشته اســت.وی اذعان کرد: باید 
توجه داشــت که حوزه ساخت و ساز بخشی از 
پازل بزرگتری به نام اقتصاد کشــور را تشکیل 
می دهد که متأثر از شــرایط بسیار زیادی است، 
اما آن بخشی که در حوزه خدمات قانونگذاری 
مدیریت شــهری و تاثیرگذاری آن بوده از نظر 

بنده مفید و مؤثر انجام شده است.

کیفیت هوای کلانشــهر مشــهد پس از چهار روز پیاپی آلودگی با کاهش حجم آلاینده ها در 
وضعیت سالم قرار گرفت.

به گزارش صبح امروز، مدیرکل حفاظت محیط زیســت خراســان رضوی گفت: روز 
گذشته میانگین شاخص کیفیت هوای مشهد با 72 ای.کیو. آی نشانگر وضعیت سالم 
برای شــهروندان بود. تورج همتی افزود: با این حال کیفیت هوا در منطقه وحدت با 
130 و چمن با  103 ای.کیو.آی همچنان برای گروه های حساس آلوده بود.وی گفت 

مناطق سمزقند، نخریسی و طرق دارای هوای پاک هستند و میانگین شاخص کیفیت 
هوا در سایر 19 ایستگاه دیگر مستقر در سطح کلانشهر مشهد نشانگر وضعیت سالم بود.

مردم مشهد طی سال گذشته 45 روز هوای پاک، 275 روز هوای سالم و 45 روز هوای ناسالم 
تنفس کردند.قرار داشتن شاخص کلی کیفیت هوا تا 50 ای. کیو. آی به معنای وضعیت پاک و بین 
51 تا 100 ای. کیو. آی به معنای وضعیت ســالم است.قرار داشتن شاخص کلی کیفیت هوا بین 
اعداد 101 تا 150 ای. کیو. آی به معنای آلودگی هوا برای افراد حســاس و کودکان و بین اعداد 

151 تا 200 ای. کیو. آی نیز به معنای آلوده برای همه سنین محسوب می شود.

روکش آســفالت فرعی های خیابان قائم 2،4، 6، 12 تا خیابان نقیبی فرد با اعتبار 3.5 میلیارد 
ریال اجرا شــد. به گزارش صبح امروز، شــهردار منطقه 7 مشهد با اعلام این خبر افزود: 

تمام خیابان ها و محلات محدوده منطقه که نیاز به ترمیم و یا روکش آســفالت دارند، 
شناسایی و عملیات ترمیم و روکش آسفالت در این نقاط اجرا می شود.

کوروش باوندی رضایتمندی شــهروندان را ســرمایه و تکیه گاهی برای شهرداری 
برشمرد و گفت: تلاش مجموعه شهرداری بر این است که در کوتاهترین بازده زمانی 

با اتمام عملیات عمرانی خشنودی همشهریان را فراهم کند.
وی ادامه داد: این منطقه نیز در راستای افزایش حس اعتماد و امیدواری مردم، بر اساس 

بودجه های مصوب و براســاس اولویت، در حوزه های مختلف اقدام به یکسری فعالیت ها کرده 
اســت. بر همین اســاس در حوزه فنی و عمران از ابتدای سال 98 اقدام به آسفالت برخی از معابر 

کرد.
گفتنی اســت: در این راســتا فرعی های خیابان قائم به متراژ 8400 متر مربع و با اعتباری بالغ بر 

3.5  میلیارد ریال روکش آسفالت شد.

اجرای آسفالت خیابان قائم با ۳.5 میلیارد ریال اعتبارسالم شدن هوای مشهد پس از ۴ روز آلودگی پیاپی

عمــران،  کمیســیون  رئیــس 
حمل ونقــل و ترافیــک شــورای 
براساس  گفت:  مشهدمقدس  شهر 
پیش بینی هــای انجــام شــده و 
میلیاردتومان   15 پیش بینــی  بــا 
اعتبــار، تا پایان ســال جاری 58 
کیلومتر مســیر دوچرخه در سطح 
شــهر مشــهد احداث خواهد شد؛ 
از جمله این مســیرها می توان به 
حدفاصل میدان فلسطین تا میدان 
شــهدا و همچنین بخشی از مسیر 

کوهســنگی تا آرامگاه خواجه ربیع اشــاره کرد.به گزارش صبح امروز،  مجتبــی بهاروند اظهارکرد: به 
همین منظور، طی دو ســال اخیر، کمیســیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شــورای شهر مشهد تاکید 
ویژه ای به گســترش خطوط دوچرخه و اتصال آنها به یکدیگر در سطح شهر داشته چراکه پس از ایجاد 
زیرســاخت های مناسب، شهروندان را بهتر می توان به اســتفاده از دوچرخه دعوت کرد و آنها نیز تمایل 
بیشــتری پیدا می کنند.وی در ادامه با بیان اینکه شــبکه مصوب مســیرهای دوچرخه شهر مشهد 250 
کیلومتر اســت، گفت: تا پایان ســال 1397 بیش از 125 کیلومتر از این مســیرها احداث شده و امیدوار 
هستیم امسال نیز 58 کیلومتر دیگر ساخته شود و به بهره برداری برسد.بهاروندخاطرنشان کرد: با تاکیدات 
شــورای شهر مشهد، شهرداری اتصال یکی از مســیرهای مهم دوچرخه که غرب مشهد را مرکز شهر 
وصل می کند، در دســتورکار قرار داده است.رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای شهر 
مشــهد افزود: این مسیر دوچرخه از خیابان فلسطین آغاز شــده و به میدان شهدا ختم می شود؛ طراحی 
مســیر به شکلی اســت که خیابان های سناباد، ابن سینا غربی و شرقی، شــهید چمران و دانشگاه را هم 
تحت پوشــش قرار می دهد.بهاروند طول این مسیر را 4.5 کیلومتر اعلام کرد و گفت: به منظور ساخت 
این مســیر 16 میلیارد ریال اعتبار تخصیص پیدا کرده و در مجموع برای اجرای مسیرهای دوچرخه در 
سال جاری اعتباری بالغ بر 150 میلیارد ریال پیش بینی شده است که درصورت لزوم به این مبلغ اضافه 
خواهد شــد.وی با بیان اینکه یکی از اســتانداردترین مسیرهای ویژه دوچرخه در شهر مشهد به طول 8 
کیلومتر پیرامون باغ ملک آباد ســاخته شده که با اســتقبال خوب شهروندان نیز همراه شده است، گفت: 
در محور شمالی جنوبی شهر مشهد، مسیر خیابان کوهسنگی تا آرامگاه خواجه ربیع نیز در دست مطالعه، 
طراحی و اجراســت و تا پایان سال قسمتی از این مسیر، حدفاصل پارک کوهسنگی تا میدان شهدا و در 
ادامه تا تقاطع کاشــانی-عبادی به طول حدودی 4700 متر اجرا خواهد شــد. هم چنین مجتبی بهاروند 
به همراه مدیران حوزه حمل ونقل و ترافیک شــهر مشــهد با درخواست های مردمی از خطوط 43 و 47 
سازمان اتوبوســرانی بازدید کرد و گفت: دسترسی به ناوگان حمل ونقل عمومی و ایجاد شرایط مطلوب 
در ســفرهای درونشهری را حق همه شــهروندان می دانیم و بر همین اساس از دو خط 43 و 41 بازدید 
داشــتیم و مقرر شــد تمهیدات ویژه در این خصوص اندیشیده شــود.او ادامه داد: با توجه به عرض کم 
خیابــان امکان تردد اتوبوس وجود ندارد و لذا قرار شــد در زمان های اوج با افزایش تعداد مینی بوس ها، 

رفاه شهروندان را داشته باشیم.

شــهردار منطقه ثامن مشهد گفت: 
طی 23 ســال گذشــته 50 هزار 
شده  ایجاد  ســبز  فضای  مترمربع 
و حال اینکه طی دوســال حضور 
مدیریت شــهری جدیــد 42 هزار 
مترمربع جدید نیز ایجاد شــده و 8 
هزار مترمربع دیگر هم در دســت 
اجراست که تا 2 الی 3 ماه دیگر به 
پایان خواهد رسید، در این صورت 
میزان فضای ســبز ایجاد شده دو 
ســال اخیر با 23 سال قبل برابری 

خواهدکرد.به گزارش صبح امروز، سید مصطفی نعمتی شهردار منطقه ثامن درنشست با شهروندان محله 
دریادل در مســجد حضرت زهرا )س( خیابان شهید محسن کاشــانی ضمن ارائه گزارشی از عملکرد 2 
ســاله خود در مجموعه نهاد مجری طرح نوسازی و بهســازی بافت پیرامون حرم مطهر رضوی گفت: 
تکمیل فضاهای عمومی و زیرساختهای طرح نوسازی و بهسازی بافت اطراف حرم مطهررضوی با شتاب 

بیشتری در حال اجرا و اتمام است.
وی افزود: افزایش ســرانه فضای ســبز را از اولویت های کاری این منطقه اســت و میزان فضای سبز 
پیرامون حرم مطهررضوی همزمان با آغاز طرح نوســازی 2 و نیم هکتار بوده که در پایان طرح باید به 

67 هکتار برسد.
شــهردار منطقه ثامن یکی دیگــر از دغدغه های کاری اش را حفظ آثار تاریخــی اطراف حرم در طرح 
نوســازی برشمرد و گفت: درمحدوده اطراف حرم مطهر، 39 اثر تاریخی به ثبت رسیده است که از میان 
آن ها 4 خانه تاریخی توسط شــهرداری تملک و مورد بازسازی قرار گرفته و به عنوان نقاط گردشگری 

در اختیار مردم گذاشته است.
نعمتی تصریح کرد: در همین راســتا خرید 8 خانه تاریخی دیگر از این محدوده در دســتورکار شهرداری 

منطقه ثامن در سال جاری قرار گرفته است تا قدم دیگری برای حفظ آثار باقی مانده برداشته شود.
وی گفت: برای تأمین هزینه های اجرای طرح نوســازی و بهســازی بافت پیرامون حرم مطهررضوی، 
بعد از مصوبه شــورای شهر مقرر شده تا مبلغی از محل انتشار اوراق مشارکت در اختیارمان قرار گیرد با 

بازپرداخت نصف به نصف بین شهرداری و دولت؛ که این اعتبار کمک بزرگی خواهدکرد.
وی تاکیدکرد: از آن جایی که به دنبال ماندگاری مردم در بافت هســتیم به پروژه های عمومی ســرعت 
داده ایم. به عنوان نمونه ورودی بولوار شهدای حج را بعد از تحصیل حریم اجرا کرده ایم، از میدان شهید 
حججی به ســمت بازار رضا را در شارســتان اجرا کرده و به عیدگاه رســیده ایم، تقاطع نواب صفوی و 
شارســتان را به صورت چهارراه باز کرده ایم، کانال جمع آوری آب های سطحی را در مکان های مختلف 
عملیاتی کرده ایم، خیابان رضوان را ســاخته و به بهره برداری رسانده ایم، بخشی از شارستان رضوی در 
قطاع دو را کامل کرده ایم که تا دوماه آینده 250 متر دیگر آن را نیز تا تپل محله آســفالت خواهی کرد، 
خیابان آیت ا...طبسی را به بهره برداری رسانده ایم و موارد زیاد دیگر که همه انجام شده است و همچنان 

دیگر پروژه های عمومی در حال اجراست.
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تیم ملی امید 

پتانسیل بالایی دارد

ســرمربی تیم شهر خودرو معتقد است تیم امید توان لازم برای شکستن طلسم المپیک 
را دارد.یحیی گل محمدی بعد از مسابقه تدارکاتی شهر خودرو برابر تیم امید گفت: شاهد 
بازی بســیار خوب و مفیدی برای هر دو تیم بودیم؛ به خصوص برای تیم امید؛ چرا که 
تیم ما مالکانه و با پاسکاری های زیاد بازی می کند. این سبک از بازی شبیه سازی مناسبی 
برای تیم امید است. فکر می کنم هر دو تیم از این بازی به خوبی استفاده کردند.سرمربی 
شهر خودرو همچنین درباره عملکرد تیم امید اظهار کرد: به نظر من تیم ملی امید پتانسیل 
بالایی دارد. بازیکنان خوبی در اختیار این تیم هستند که خیلی از آنها در لیگ برتر بازی 

می کنند و برابر ما هم عملکرد بســیار خوبی داشتند. باید به این تیم، امید داشته باشیم.
وی تاکید کرد: باور دارم که این بازیکنان می توانند به المپیک صعود کنند. مســئله مهم 
این است که از هر نظر تیم امید را حمایت کنیم. امیدوارم تیم امید و کادر فنی خوب این 
تیم موفق باشد.گل محمدی ادامه داد: برای حمید استیلی که دوست و همبازی خوب من 
بوده، همچنین مدت هاســت در کنار این تیم حضور دارد و طبیعتاً بیش از هر کسی این 
بچه ها را می شناسد، آرزوی موفقیت می کنم. امیدوارم استیلی و همکارانش در این مسیر 
موفق باشند و بتوانند با همدلی و تلاش بازیکنان تیم امید را به نتیجه مورد نظر برسانند.

خراســان  کاراته  هیــأت  رئیس 
رضوی گفت: نگاه عادلانه ای به 
تمامی سبک های کاراته داریم و 
می خواهیم تمامی ورزشکاران در 
سبک های آزاد و کنترلی به یک 

اندازه دیده شوند.
محمد حجتیان در نشست رؤسای 
شهرســتان های  کاراته  هیــأت 
اداره کل  خراسان رضوی که در 
ورزش وجوانان خراســان رضوی 
هیأت  کرد:  عنوان  شــد،  برگزار 

شهرستان، یک بازوی مهم و تاثیرگذار برای هیأت استانی است. خوشحالم که با همکاری و همدلی 
توانستیم شاهد رشد هیأت های شهرستان های استان باشیم.

وی افزود: در 5 ماه اخیر با وجود وســعت زیاد استان توانستیم از 13 هیأت شهرستانی بازدید داشته 
باشیم. مشکلات آنها را از نزدیک لمس کردیم و برای حل آن نیز اقدام کردیم. تاکنون به به هیأت 

شهرستان هایی که فعالیت خوبی داشتند، تاتامی اهدا شده است.
حجتیان با اشاره به اینکه در نیمه نخست سال، لیگ آقایان برگزار نشده، عنوان کرد: در 6 ماه ابتدایی 
ســال 98 مسابقات لیگ در رده آقایان نداشــتیم و طبق برنامه ریزی ها مسابقات در آبان یا آذر ماه 

برگزار و همچنین اختتامیه آن، پایان امسال برگزار خواهدشد.
رئیس هیأت کاراته خراســان رضوی، افزود: در بخش بانوان شاهد برگزاری لیگ باکیفیتی بودیم و 
اختتامیه این لیگ هم مثل بخش آقایان، در پایان ســال برگزار خواهدشد. در 6 ماه اخیر 22 مسابقه 

قهرمانی در استان برگزار شده و همچنین در مجموع 5 اردو برای آقایان و بانوان داشته ایم.
حجتیان با بیان اینکه به تازگی 2 انجمن به هیأت استان اضافه شده، عنوان کرد: انجمن جوجیتسو 
و ســاواته به تازگی به هیأت اضافه شده اند. این رشــته ها در بازی های آسیایی سهمیه دارند، لذا از 
هیأت های شهرســتان ها می خواهم تا از ورزشکاران این رشته های ورزشی نیز حمایت لازم را داشته 

باشند.
رئیس هیأت کاراته خراســان رضوی، بیان کرد: نگاه عادلانه ای به تمامی سبک های کاراته داریم و 
سعی می کنیم تمامی ورزشکاران در سبک های آزاد و کنترلی به یک اندازه دیده شوند. ملاک ما در 
این خصوص، عملکرد و ارزیابی تخصصی آنهاست. در این خصوص اگر در سبکی کم کاری گزارش 
شــود یا تعطیل باشــد، قطعاً برخورد می کنیم. ضمن اینکه فرصت ارزیابی دوباره نیز به ورزشکاران 
داده می شــود.وی با بیان اینکه هیأت های شهرســتان باعث پیشرفت هیأت استان می شوند، عنوان 
کرد: از تمامی ایده ها در هیأت های شهرستان ها استقبال می کنیم. با وجود کمبودها و مشکلاتی که 
هســت، اما هیأت های شهرستان ها به خوبی فعالیت می کنند، یکی از عوامل پیشرفت هیأت استانی، 

هیأت های شهرستان ها هستند.
حجتیان افزود: به تازگی فضای مثبتی در جامعه ورزش های رزمی ایجاد شده لذا باید از این فرصت 

استفاده کنیم تا بتوانیم کاراته را توسعه دهیم.

شـــهرخودرو  تیـــم  بازیکـــن 
بـــرای  گفـــت:  خراســـان 
ــام  ــه جـ ــر سـ ــت در هـ موفقیـ
ایـــن فصـــل برنامـــه داریـــم و 
ـــتفاده از  ـــا اس ـــم ب ـــدوارم بتوانی امی
ـــت  ـــد نف ـــی، از س ـــرایط میزبان ش
ــم. ــور کنیـ ــلیمان عبـ مسجدسـ

ســـعید صادقـــی، در رابطـــه بـــا 
بـــازی آتـــی تیمـــش در برابـــر 
ــام  ــلیمان در جـ ــت مسجدسـ نفـ
ــازی  ــرد: بـ ــار کـ ــی اظهـ حذفـ

نخســـت مقابـــل نســـاجی را در قائمشـــهر توانســـتیم بـــا بـــرد پشـــت ســـر بگذاریـــم و راهـــی 
ـــلیمان را  ـــت مسجدس ـــم نف ـــی می توانی ـــرایط میزبان ـــتفاده از ش ـــا اس ـــالا ب ـــویم. ح ـــد ش ـــه بع مرحل
ـــش  ـــی را افزای ـــی در حذف ـــرای قهرمان ـــانس مان ب ـــا ش ـــم ت ـــه کنی ـــت بدرق ـــا شکس ـــهد ب در مش

دهیـــم.
ـــگ  ـــوب لی ـــای خ ـــه تیم ه ـــلیمان از جمل ـــت مسجدس ـــرد: نف ـــح ک ـــهرخودرو تصری ـــم ش ـــن تی بازیک
ـــرک  ـــابقه را ت ـــن مس ـــاز زمی ـــه امتی ـــا س ـــداد ب ـــازه ن ـــم اج ـــلیمان ه ـــه در مسجدس ـــت ک ـــر اس برت

کنیـــم. بـــه هیچ وجـــه ایـــن رقیـــب سرســـخت را دســـت کـــم نمی گیریـــم.
ـــبختانه در  ـــرد: خوش ـــار ک ـــران اظه ـــپولیس ته ـــر پرس ـــش در براب ـــروزی تیم ـــوص پی وی در خص
ـــه  ـــرد ب ـــرای ب ـــدا ب ـــیدیم. از ابت ـــروزی رس ـــه پی ـــم و ب ـــان را گرفتی ـــزد زحمات م ـــه م ـــن لحظ آخری
میـــدان رفته بودیـــم و می خواســـتیم طلســـم پرســـپولیس را بشـــکنیم و بـــا یـــک بـــرد شـــیرین، 
ـــل  ـــاعت ها قب ـــه از س ـــی ک ـــم دل هواداران ـــم و ه ـــی بمانی ـــین باق ـــان بالانش ـــان مدعی ـــم در می ه

ـــم. ـــاد کنی ـــد را ش ـــگاه آمده بودن ـــه ورزش ب
ـــر نوزدهـــم اســـت. آن هـــا  ـــی در لیـــگ برت ـــی قهرمان ـــان اصل ـــزود: پرســـپولیس یکـــی از مدعی وی اف
ـــن  ـــل ای ـــختی مقاب ـــد و کار س ـــظ کردن ـــود را حف ـــاکله خ ـــی، ش ـــی متوال ـــه قهرمان ـــر س ـــلاوه ب ع
ـــی از  ـــه خوب ـــدیم ب ـــق ش ـــدی، موف ـــی گل محم ـــی یحی ـــتورات تاکتیک ـــا دس ـــا ب ـــتیم، ام ـــم داش تی
ـــت روی  ـــد موقعی ـــن و چن ـــیم. چندی ـــروزی برس ـــه پی ـــم و ب ـــخت برآیی ـــب سرس ـــن رقی ـــس ای پ

ـــم. ـــته ای نبودی ـــت وپا بس ـــم دس ـــداً تی ـــم و اب ـــاد کردی ـــف ایج دروازه حری
ـــدن  ـــم ش ـــه فراه ـــی و البت ـــش کادرفن ـــان، دان ـــان بازیکن ـــی می ـــرد: همدل ـــان ک ـــی خاطرنش صادق
ـــل  ـــن فص ـــی در ای ـــرایط خوب ـــا ش ـــده ت ـــث ش ـــگاه باع ـــک باش ـــط مال ـــاز توس ـــورد نی ـــرایط م ش
ـــهرخودرو  ـــع، از ش ـــه ضل ـــن س ـــم. ای ـــه دهی ـــل را ادام ـــل قب ـــای فص ـــه موفقیت ه ـــیم و ب داشته باش

ـــتیم. ـــی هس ـــان اصل ـــی از مدعی ـــام یک ـــه ج ـــر س ـــاخته و در ه ـــاک س ـــی خطرن ـــان تیم خراس
ــرای تیمـــی مثـــل  ــرد: تعطیـــلات لیـــگ بـ ــد کـ ــان تاکیـ ــهرخودرو خراسـ ــم شـ ــن تیـ بازیکـ
شـــهرخودرو کـــه روی دور بـــرد و پیـــروزی بـــود، مناســـب نبـــود. البتـــه بـــا برگـــزاری دیـــدار 
ـــان را  ـــد آمادگی م ـــعی ش ـــران س ـــات در ته ـــزاری تمرین ـــد و برگ ـــی امی ـــم مل ـــل تی ـــتانه مقاب دوس

حفـــظ کنیـــم. بـــه کســـب موفقیـــت در هـــر ســـه جـــام ایـــن فصـــل امیدواریـــم.
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بهادری و طیبی به تیم ملی فوتسال 
دعوت نشدند

اســامی 14 بازیکن تیم ملی فوتســال ایران برای حضور در مرحلــه مقدماتی جام 
ملت های آسیا اعلام شد.

به نقل از ســایت فدراسیون فوتبال، بازی های مرحله انتخابی قهرمانی فوتسال آسیا 
2020 در منطقه جنوب و مرکز آسیا از 29 مهر لغایت 5 آبان ماه 98 به میزبانی ارومیه 

در سالن غدیر برگزار می شود.
برهمین اســاس، اســامی بازیکنان دعوت شده از سوی ســیدمحمد ناظم الشریعه 

سرمربی تیم ملی جهت حضور در این مسابقات به شرح زیر است:
مسعود محمدی، ســعید مؤمنی، مهدی کریمی، ابوالقاسم عروجی، اصغر حسن زاده، 
سالار آقاپور، طاها نعمتیان، رحمان سارانی، سعیداحمد عباسی، مهدی جاوید، علیرضا 

عسگری، حمید احمدی، بهزاد عظیمی و محمد شجری.
ملی پوشــان فوتســال ایران از 27 مهر وارد اردو می شوند و در نهایت 29 مهر راهی 

ارومیه می شوند.
صعود تیم ملی فوتســال ایران به مرحله نهایی جام ملت های آسیا به واسطه میزبانی 

ترکمنستان و همگروهی ایران با این تیم از پیش قطعی است.
از تیم اصلی ایران بازیکنانی نظیر عروجی، حســن زاده، عباســی، جاوید، شجری و 
احمدی دعوت شــده اند. بازیکنانی نظیر فرهاد توکلی، سپهر محمدی، حسین طیبی، 
احمد اســماعیل پور، قدرت بهادری، علیرضا صمیمی، محمدرضا سنگ سفیدی و ... 
به خاطر قطعی بودن صعود ایران، از ســوی کادر فنی دعوت نشــده اند و فرصت به 

نفرات دیگر رسیده است.

سطح لیگ امسال بسیار بالاست
خانم گل آســیا گفت: قطعاً هنوز نمی توان آینــده را پیش بینی کرد، اما نیم نگاهی به 

قهرمانی داریم.
سارا شیربیگی، درباره عملکرد خود با لباس هیأت فوتبال خراسان رضوی و یکه تازی 
در جدول گلزنان لیگ برتر فوتســال زنان ایران، گفــت: از عملکرد خود راضی ام و 
می دانم که توانســته ام تا به اینجای کار، رضایت کادرفنی و ســرمربی تیم فوتسال 
هیأت فوتبال خراسان رضوی را هم جلب کنم. امیدوارم بتوانم در هفته های بعد بهتر 
از این هم بازی کنم. 6 بازی سخت ما در ابتدای فصل، کار را کمی دشوار کرد، ضمن 

اینکه مصدومیت هم به تیم ضربه زد، اما الان شرایط خوبی داریم.
بازیکن تیم هیأت فوتبال خراسان رضوی در خصوص شانس تیمش برای حضور در 
جمع بالانشــینان لیگ در پایان فصل گفت: 6 تیم برای قهرمانی می جنگند و سطح 
لیگ امسال بسیار بالاست. قطعاً هنوز نمی توان آینده را پیش بینی کرد، اما نیم نگاهی 

به قهرمانی داریم.
وی درباره میزان امکانات و پرداختی های نماینده خراسان رضوی، افزود: خوشبختانه 

مسؤلان تیم تاکنون به وعده های خود عمل کرده اند و مشکلی از این بابت نداریم.

موفقیت پرورش اندام خراسان رضوی 
پس از ۹ سال

تیم خراســان رضوی موفق شد در مســابقات تیمی پرورش اندام قهرمانی کشور به 
مقام سوم برسد.تیم پرورش اندام خراسان رضوی موفق شد در مسابقات پرورش اندام 
قهرمانی کشور که به میزبانی زنجان برگزار شد، در بخش تیمی به مقام سوم در رشته 
فیزیک کلاســیک دست یابد.مســابقات پرورش اندام قهرمانی کشور در بخش های 
پرورش اندام، فیزیک، فیزیک ماســکولار، بادی کلاسیک و فیزیک کلاسیک برگزار 
شــد.ابتدای مهرماه با برنامه ریزی هیات پرورش اندام و بدنســازی خراسان رضوی 
مســابقات انتخابی تیم استان برای حضور در رقابت های قهرمانی کشور برگزار شد و 
تیم اعزامی به مسابقات، برآمده از مسابقات انتخابی بود.گفتنی است خراسان رضوی 
9 سال بود که در کســب مقام تیمی در مسابقات کشوری بدنسازی و پرورش اندام 

ناکام مانده بود و در نهایت در زنجان این طلسم شکسته شد.

حمایت ها از شطرنج مطلوب نیست
شطرنج باز خراســانی تیم ملی ایران گفت: حمایت ها از شطرنج بازان، به ویژه بانوان، 
مطلوب نیســت.وصال حامدی نیا، در خصوص مســابقات قهرمانی رده های ســنی 
مختلف جهان در هند اظهار کرد: ســطح مسابقات بســیار بالاست و همه کشورها 
بهترین شــطرنج بازان خود را به این رقابت فرستاده اند. میزبانی هند نیز تقریباً خوب 
اســت.وی عنوان کرد: 460 شطرنج باز از 64 کشور در این مسابقات شرکت کرده اند 
که 65 نفر از این شطرنج بازان در جدول دختران زیر 18 سال حضور دارند.حامدی نیا 
بیان کرد: پیش از آغاز مســابقات نسبت به حریفان، شناخت لازم را داشتم و اکنون 
نیز برای حضور در رقابت ها از آمادگی کافی برخوردارم. متاســفانه در دور نهم مقابل 
حریفم شکســت خوردم. امیدوارم با عملکردمان بتوانیم مایه افتخار شــطرنج ایران 
باشیم.شــطرنج باز خراســانی تیم ملی در خصوص تمرینات خــود پیش از اعزام به 
مســابقات گفت: تمریناتم خوب بود، البته امکاناتی که در اختیار داشتم معمولی بود. 
در کل حمایت ها از رشته شطرنج به شکل مطلوبی نیست و البته این حمایت ها برای 
بانوان به نســبت کمتر نیز هست. هیئت شطرنج خراسان رضوی حمایت قابل قبولی 
از من داشــته است و باید تشکر کنم.گفتنی است این مسابقات از 9 مهرماه در شهر 

بمبئی هند آغاز شده و تا 21 مهر ماه ادامه خواهد داشت.

نایب قهرمانی تربت جام در مسابقات 
هندبال منطقه یک کشور

رییس اداره ورزش وجوانان تربت جام از پایان مسابقات هندبال نونهالان منطقه یک 
کشور به میزبانی این شهرستان خبرداد.محسن سپهری با اعلام این خبر اظهار کرد: 
رقابت های هندبال نونهالان پســر منطقه یک کشور با قهرمانی تیم هیئت هندبال 
ســبزوار روز جمعه 19 مهرماه در محل سالن وحدت تربت جام به پایان رسید.وی با 
اشــاره به میزبانی تربت جام در مســابقات هندبال نونهالان پسر منطقه یک کشور، 
عنوان کــرد: این رقابت ها با حضور 4 تیم از روز پنجشــنبه به همت اداره ورزش و 
جوانان و هیئت هندبال شهرســتان برگزارشد.رییس اداره ورزش وجوانان تربت جام 
ادامه داد: در این مســابقات، تیم هیئت هندبال سبزوار به جایگاه نخست دست یافت 
و تیــم هندبال تربت جام و نیشــابور به ترتیب مقام های دوم وســوم را از آن خود 
کردند، همچنین دو تیم اول و دوم این رقابت ها جواز حضور درمســابقات کشوری را 
کسب کردند.ســپهری ضمن قدردانی از زحمات برگزار کنندگان این رقابت ها گفت: 
امیدواریم با برگزاری میزبانی هایی از این دست، بیش از بیش شاهد درخشش ورزش 

همگانی و قهرمانی شهرستان در سطح استان و کشور باشیم.

خداداد عزیزی:

جایی در فوتبال نداریم
اخبار

خداداد عزیزی می گوید ورود بانوان در اثر فشــار فیفا 
بوده و اتفاق خوبی است که باید در مسابقات باشگاهی 
نیز انجام شــود. عزیزی یکی از اســطوره های فوتبال 
ایران محســوب می شود. او که گل صعود تیم ملی به 
جام جهانی 98 را زده، ســال ها در پســت خط حمله 
برای تیم ملــی ایفای نقش کرد و در پیراهن تیم های 
باشــگاهی نیز خوش درخشید. در بوندس لیگا نماینده 
شایســته ایران بود و فارغ از این هــا، صحبت هایش 
همیشــه دلنشین و شــنیدنی بوده اســت. حالا پس 

از پیروزی تیم ملی، در شــرایطی کــه ورود بانوان به 
ورزشــگاه ها آزاد بود، به سراغ او رفتیم تا گپ کوتاهی 

با غزال تیزپای فوتبال ایران بزنیم.
 درباره دیدار ایران و کامبوج صحبت کنید.

من فکر می کنم حرف فنی درباره کامبوج نیســت که 
بزنیم، این تیم ها درجه ســه محسوب می شوند و مثلًا 
قبلًا هم ســابقه کسب نتیجه خوب برابر مالدیو و گوام 
و... را داشــتیم. ایــن مدل تیم ها حتــی درجه دو هم 
نیستند و پیروزی مقابل آن ها سخت نیست اما این برد 

پرگل همیشه خیلی خوب بوده و از نظر روحی - روانی 
به تیم کمک می کند.

چطور می شود که در یک بازی 1۴ بار یک تیم گل 
بخورد؟

این تیم ها با کره و ژاپن قابل قیاس نیســتند، یک چیز 
خیلی غیر عادی نیست که بالای ده گل به این تیم ها 
زده شود. مثل اروپا نیست که تیم ها به یکدیگر نزدیک 
باشــند. همان طور که دیدید کــره و ژاپن و قطر هم 
بردهای پرگلی به دست آوردند. قبلًا هم این طور بود 
که ما می رفتیم داخل زمین و هر چقدر که می توانستیم 

گل می زدیم و یک رقابت داخلی می شد.
* وسط بازی بازیکنان خیلی باهم شوخی می کردند. 
شما که تجربه چنین بازی هایی را دارید، می دانید 

که آن ها به هم چه می گفتند؟
آن موقع مثــل الان نبود فوتبــال، الان هرچه رو به 
جلو می رود فوتبال عوض می شــود. وقتی یک تیمی 
ضعیف تر هســت، یک مقدار حالت فان پیدا می کند و 
بازیکنان هم داخل زمین یک چیزهایی را به هم دیگر 
می گوینــد بعد از گل. ما هم همیــن طور بودیم، البته 
دقیق یادم نیســت که چه می گفتیم اما شــوخی هایی 
شــکل می گرفت. البته بایــد به همه تیم هــا احترام 

بگذاریم.
  امــا مهم تریــن اتفاق بــازی ورود بانــوان به 

ورزشگاه بود.
چند سال است که یک عده مخالف و یک عده موافق 
حضور بانوان در ورزشــگاه هســتند اما من از صمیم 
قلب خوشحال شدم، جدا از بحث فوتبال و فیفا، ما در 
کشــوری هستیم که عدالت حرف اول را می زند. فکر 
نکنم مشکلی باشد که بانوان وارد ورزشگاه شوند و این 
حق طبیعی آن هاست. هیچ موقع یادم نمی رود سال 97 
که صعود کردیم، اســتقبال عجیبی در ورزشگاه آزادی 
از ما انجام شد و بانوان هم حضور پررنگی داشتند. من 
آن زمان در ایران نبــودم اما عکس ها و فیلم ها را که 
می دیدم واقعاً باعث تعجبم بود. یک خانم در درجه اول 
بــه مملکتش علاقــه دارد و در درجه دوم به تیم ملی 

کشورش. واقعاً چرا باید او از این حق محروم شود؟
* این ورود انگیزه بازیکنان را هم بالا می برد؟

انگیزه را آقایان هم می توانند بدهند اما خیلی از خانوم 
ها طرفدار تیم های باشــگاهی هســتند. باید بیایند تا 
برایشــان عادی بشــود، هرچیزی تابویی دارد که باید 
بشکند. من در سایت شما دیدم که برخی با پرچم تیم 
سپاهان یا استقلال و پرسپولیس برای دیدن بازی تیم 
ملی به ورزشگاه رفتند، این نشان می دهد که آن ها به 
فوتبال باشگاهی هم علاقه دارند. برای بازی های ملی 
تمام اســتادیوم طرفدار تیم ملی است اما در باشگاهی 
فرق می کند. اما به هر حال فکر نمی کنم تفات زیادی 
داشــته باشد چون به هر حال مردم می آیند که فوتبال 
نگاه کند و اگر بانوان در دربی هم وارد استادیوم شود، 

مشکلی پیش نمی آید.
 آیا ورود بانوان مشکل خشونت در استادیوم را حل 

می کند؟
نه فکر نکنم، فضای اســتادیوم ربطی به خانم ها ندارد. 
اگر کسی بخواهد خجالت بکشد باید از کسی که کنار 

او نشســته خجالت بکشــد، از داور و بازیکن حریف 
خجالت بکشــد، مگر آن ها انسان نیستند؟ اما مثلًا در 
پارک و دانشــگاه و خیابان هم فحاشی انجام می شود، 
ما برویــم و بگوییم نباید بانــوان در آنجا حضور پیدا 

کنند؟
دولت می گویــد ورود زنان نتیجه تلاش آن ها بوده؛ 

موافقید؟
من به نظرم فیفا عامل ایــن اتفاق بوده. فکر می کنم 
ورود بانوان تحت فشــار فیفا انجام شد و این ها مجبور 
شــدند مجــوز ورود خانم ها را صادر کننــد. چون اگر 
این اتفــاق نمی افتاد فوتبال ایران تعلیق می شــد. اما 
 امیدوارم ایــن اتفاق در بازی های باشــگاهی هم رخ

 دهد.
 شما حسرت این را ندارید که خانواده تان بازی شما 

را از نزدیک نگاه کنند؟
برای من نبوده، زمان ما همیشــه اســتادیوم پر بود، 
طبیعی است که هرچه استادیوم پرتر باشد، شرایط بهتر 
می شود. برای ما بازی با کویت و قطر هم استادیوم پر 
می شــد اما الان هواداران انگشت شمار هستند. یادم 
می آید که بازی با اســترالیا بازیکنان حریف آمدند در 

زمین و فیلم می گرفتند.
 اما سؤال من چیز دیگری بود. مثلاً سه شب پیش 
لوکاکو گل زد و در شــب تولد مادرش به سمت او 

رفت و به مادرش تقدیم کرد.
صد درصد خیلی از فوتبالیست های ایرانی دوست دارند 
خانواده هایشــان بیایند. اما ورزشگاه ها این آمادگی را 
ندارند. بهترین نوعش این است که خانواده ها کنار هم 
بنشینند و از هم جدا نباشند. این خیلی قشنگ تر است 
چون مردم می آیند در اســتادیوم ها بازی را ببینند، ما 
نباید آن ها را از هم جدا کنیم. این تابو که الان شکسته 
و چهره جهانی خیلی خوبی برای کشــور و فوتبال ما 
داشــته، امیدوارم شرایط بهتر شــود تا خانواده ها لذت 
ببرند. فوتبال ورزش اول دنیاســت و همه می توانند از 

آن لذت ببرند.
 درباره لیگ هم صحبت کنید؛ به نظرتان پرسپولیس 

و استقلال به جمع مدعیان اضافه می شوند؟
به نظرم پرسپولیس و اســتقلال برمی گردند. سپاهان 
اگر بــا همین موتور روشــن برود، گرفتنش ســخت 
می شــود. پدیده در ســه بازی اول خوب بود، اما بعد 
کمــی افت کرد بــه هر حال باز پرســپولیس را برد و 
شرایطش خوب شد. ما اول فصل درباره استراماچونی 
و کالدرون نظر دادیم، نظر من این بود که این دو چون 
در ایران نبوده اند، نمی توانند موفق شــوند اما یک عده 
حمله کردند که تو کجا مربی بودی که نظر می دهی؟ 
اما فکر می کنم به این چیزها نیست و باید اجازه دهیم 

همه نظر بدهند.
 تراکتورِ دنیزلی را چطور می بینید؟

دنیزلــی بهتــر نتیجه گرفتــه چون با جــو فوتبال ما 
آشناســت، او در پاس هم عملکرد خوبی داشت و الان 

هم در تراکتور شرایط خوبی را به وجود آورده است.
 قصد بازگشت به فوتبال را ندارید؟

دوســتان هســتند و جا برای ما نیســت. من در حال 
استراحت هستم و خیلی به من خوش می گذرد.
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عضو موتلفه: پهپاد آمریکایی را ارتش منهدم کرد نه سپاه

ابوالفضل توکلی بینا، عضو شورای مرکزی حزب مؤتلفه اسلامی در 
نشســتی به مناسبت سالروز ورود امام خمینی)س( به نوفل لوشاتو 
در پژوهشــکده امام خمینی و انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه به 
همه جای دنیا ســفر کرده است، تصریح کرد: حتی کمونیست ها 
عکس امام را زده اند و نوشــته اند این ناجی محرومین بوده است. 
الآن اســرائیل در قفس اســت و ما آن را کنار زده ایم. تازه اینها 
فهمیده اند شــیعه چیست. ما یک گروه بر حق هستیم و آنها یک 
گروه مفسد فاسد هستند. سازمان سیا هر جنایتی را انجام می دهد 
و فروگذار نمی کند. بحمدالله ما بر همه جهان مســلط هســتیم. 
پهپادی که زدند را سپاه نزد؛ ارتش زد. هشت نفر از این افسران را 
برای تشــویق به حج برده بودند. همه درجات عالی داشتند. همین 
ها جت ساختند. من در مدینه با پنج نفر از آنها و در مکه با سه نفر 
دیگر هم اتاق بودم. آقا برای کسی که دکمه را زده بود انگشتر می 

فرستد. اما به نام سپاه تمام شد./جماران

رئیس موساد سید حسن نصرالله و قاسم سلیمانی تهدید 
به ترور کرد

یوسی کوهن، رئیس موســاد به ترور سید حسن نصرالله، دبیرکل 
حزب الله لبنان و قاسم ســلیمانی، فرمانده سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی ایران تهدید کرد. رئیس موساد ادعا کرد:سلیمانی به خوبی 
می داند که ترورش محال نیست اما تاکنون اشتباهی مرتکب نشده 
که نام او را در لیســت موســاد قرار دهیم.فعالیت سلیمانی در هر 
مکانی واضح و ملموس اســت. او تیم عملیاتی را تأســیس کرده 
که چالش بزرگی برای اســرائیل محســوب می شود. می خواهیم 
برای همگان توضیح دهیم که ما هر کاری را که لازم باشد انجام 
می دهیم تا ایران قدرت نظامی هسته ای نداشته باشد چه با توافق 
و چه با هر وســیله دیگری. تمامی گزینه ها روی میز است.وی در 
جواب سؤالی درباره دلیل امتناع موساد از ترور سید حسن نصرالله 
دلایل و توجیهاتی را ارائه کرد و گفت: این ســؤال درست نیست. 
سؤال درست این است که آیا نصرالله می داند که ما گزینه ای برای 

ترورش داریم و جواب به این سؤال مثبت است؟/ایسنا

 فلاحت پیشه: پالرمو رد نشده، بلکه تبدیل به قانون 
شده است

فلاحت پیشه می گوید: چون شــورای نگهبان لایحه پالرمو را به 
صورت صریح رد نکرده اســت و فقــط ایرادهای هیئت نظارت را 
ابلاغ کرده اســت، این لایحه بعد از پایان مهلت قانونی بررســی 
آن در مجمع تشــخیص و نظر ندادن این نهــاد، عملا تبدیل به 
قانون شــده است. او در این باره می گوید: به نظرم با پایان مهلت 

قانونی، عملا این لایحه مصوب شــده است. در زمان بررسی این 
لایحــه در مجمع، بعضی از اعضا اعتــراض می کردند که لایحه 
پالرمو در شــورای نگهبان رد نشده اســت و هیئت عالی نظارت 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام که مســئولیت تطبیق قوانین با 
سیاســت های کلی نظام را دارد به آن ایراد گرفته اســت. هیئت 
نظارت چون شــان شــورای نگهبان را ندارد که قوانین را رد کند، 
نظراتش را به شورای نگهبان ارسال می کند و شورای نگهبان هم 
عین همان ایرادها را برای مجلس ارسال کرده است و مجلس هم 
این ایرادها را قبول نداشــت و بررســی نکرد و لایحه پالرمو را به 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام فرستاد. به نظرم به دلیل همین 
روند قانونی، لایحه پالرمو در شــورای نگهبان رد نشــده است و 
شورای نگهبان مستقیم به این لایحه ایراد نگرفت و آن را رد نکرد، 
بلکه ایرادهای هیئت عالی نظارت مجمع را به مجلس فرســتاد و 
این به معنای رد کردن لایحه نیست. اگر موضوع فرجه زمانی هم 
مطرح شــود، اعضای مجمع در دو مرحله بررسی لایحه پالرمو را 
بــه تعویق انداختند و آن را رد نکردنــد و الان هم با پایان تمدید 
این مهلت، عملا لایحه پالرمو به قانون تبدیل شده است، چرا که 
این لایحه نه شــورای نگهبان و نه مجمع رد نکرده اند و ردیه ای 

بر آن وجود ندارد.

خبر خوش برای دریاچه ارومیه
تراز آب دریاچه ارومیه به میزان 75 سانتیمتر در مهرماه سالجاری 
نســبت به زمان مشابه در ســال 97 افزایش یافته است. بررسی 
تغییرات تراز دریاچه ارومیه از ســوی مدیریت آبنگاري و امور جزر 
و مدي ســازمان نقشه برداری کشــور حاکی از آن است که روند 
کاهشــی تراز آب دریاچه ارومیه از ســال 76 آغاز شده و تا سال 
گذشته کم وبیش ادامه داشته است. تراز آب دریاچه ارومیه در سال 
76 ماکزیمــم مقدار خود را به میزان نزدیک به هفت متر بالاتر از 
تراز فعلی این دریاچه تجربه کرده و کمترین تراز مربوط به ســال 
96 است که در این ســال تراز دریاچه به یک متر پایین تر از تراز 
فعلی دریاچه کاهش یافــت. مدیریت آبنگاري و امور جزر و مدي 
ســازمان نقشه برداری کشور اعلام کرد: تراز فعلی آب این دریاچه 
تقریبا مشابه تراز آن در سال 1389 است. میزان آب موجود در این 
دریاچه نسبت به زمان مشابه در سال گذشته بیش از دو میلیارد متر 

مکعب افزایش یافته است.

واکنش ناصر ایمانی به تیتر کیهان
ناصر ایمانی تحلیل گر مسائل سیاســی، در ادامه پیرامون نتایج و 
تبعات ایجاد دوقطبی رســانه بر جامعه تصریح کرد: »اگر مردم را 
در قالــب چنین دوگانه هایی تعریف کنیم که یکی ســری مخالف 
آزادی و شریعت و عده ای را موافق آزادی و شریعت بدانیم که البته 

غیرواقعی نیز هستند، دچار خطا شــده ایم. تردیدی در این مساله 
ندارم که بسیاری از خانم هایی که در ورزشگاه آزادی حاضر شدند 
کســانی هستند که یا راهپیمایی اربعین را رفته اند یا خواهند رفت. 
در مقابل نیز بسیاری از خانم هایی که در راهپیمایی اربعین حضور 
دارند، اگر مورد پرســش قرار بگیرند، احتمالا با حضور در ورزشگاه 
مخالفتی نداشته باشند. بنابراین، نباید موضوع از ابعاد جناحی مورد 
توجه قرار گیرد.« وی افزود: »نگاه جناحی و سیاســی به مســاله 
دوقطبی سازی آفتی بزرگ برای کلیت جامعه است. اگر بخشی از 
حاکمیت به بخشــی دیگر حمله کند، موجب ایجاد بی اعتمادی در 
سطح کلان جامعه خواهد شد و دستاوردی برای حاکمیت و کلیت 

جامعه ندارد.«

انتخاباتی که هم مسعود رجوی و همسرش کاندیدا شدند 
هم بازرگان و روحانی

ســخنان حســن روحانی رئیس جمهوری دربــاره مجلس اول و 
نــوع نظارت بر انتخابــات با انتقاداتی همراه شــد.این واکنش ها 
به نوعی نقد سخنان تحریف شــده رئیس جمهوری است چرا که 
رئیس جمهــوری به طور مثال هیچ گاه، نهادهای قانونی را به عدم 
اجرای قانون تشــویق نکرده بلکه آن ها را دعــوت کرده تا برای 
افزایش نشــاط سیاسی از ســختگیری پرهیز کنند. رئیس جمهور 
گفته مجلــس اول به این دلیل بهترین مجلس بود چرا که در آن 
همه از جناح های مختلف آمدند و در مجلس حضور داشتند.اکثریت 
آن مجلس با فهرســت ائتلاف بزرگ با محوریت حزب جمهوری 
به مجلس راه یافتند و روحانی نیز یکی از نمایندگان این فهرست 
بود. افرادی مثل مهدی بازرگان، ابراهیم یزدی، علی اکبر معین فر، 
یدالله سحابی، عزت الله ســحابی و هاشم صباغیان توانستند وارد 
مجلس شوند.در لیست مجاهدین خلق آن زمان که در سال 1360 
به سازمان تروریستی منافقین تبدیل شد هم حتی مسعود رجوی و 
همسر او در انتخابات شرکت کردند که البته در نهایت علی گلزاده 
غفوری از این فهرســت و به طور مشــترک با فهرست های دیگر 

وارد مجلس شد./ایرنا

ثروتمندان 1۷ برابر افراد فقیر »یارانه پنهان« دریافت 
می کنند

حســن نژاد عضو کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: یارانه نقدی 
به مردم پرداخت می شــود و یارانه پنهان، یارانه ای اســت که در 
بخش حامل های انرژی، دولت بــه مردم می پردازد. قیمت بنزین 

برای دولت 6000 تومان تمام می شــود اما 1000 تومان از مردم 
دریافــت می کند یعنی 5000 تومان یارانه پنهان به مردم پرداخت 
می شود. افراد پولدار که ماشین های بیشتری دارند، یارانه بیشتری 
دریافت می کنند. دهک ثروتمند 17 برابر دهک فقیر جامعه، یارانه 
دریافت می کند و دولت 17 برابر افراد فقیر، به افراد ثروتمند یارانه 

می پردازد./مهر

انتقاد یک اصولگرا از انتصاب داماد یکی از معاونان 
صداوسیما به عنوان رئیس یک شبکه

اعتماد نوشت:»فامیل بازی خوب نیست.« این واکنش سیداحسان 
قاضی زاده هاشــمی، عضو اصولگرای شورای نظارت بر صداوسیما 
به خبر انتصاب دامادِ معاون استان های صداوسیما به عنوان رییس 
شبکه »شــما« بود.علی دارابی، معاون امور استان های صداوسیما 
در حکمی محمــد کاویانی را که پیش از این قائم مقامی  شــبکه 
شــما را برعهده داشــت، به مدیریت این شبکه منصوب کرد. این 
خبــر تا این جای کار، مثل هر خبــر دیگری، فاقد هرگونه عیب و 
ایراد بود. اما یک نکته در آن وجود داشــت که این خبر را از اخبار 
مشــابه، متمایز می کرد و آن اینکه محمــد کاویانی، داماد دارابی 
اســت.کاویانی که متولد 1361 و دانش آموخته دکترای جغرافیای 
سیاسی اســت، از سال 1384 وارد ســازمان صداوسیما شده و از 
 سال 95 تاکنون قائم مقامی و مدیریت تولید شبکه شما را برعهده 

داشته است.

اموال و دارایی نمایندگان »چرتکه« انداخته می شود
خبرآنلاین نوشــت:موج شفافیت به اموال مسئولین رسیده است و 
حالا این نمایندگان مجلس هســتند که باید از داشته ها و دارایی 
هایشــان بگویند و آنچه در چنته دارند را روی میز بگذارند. قاسم 
میرزایــی نیکو نماینده دماوند معتقد اســت تا زمانی که اطلاعات 
در دســترس مردم قرار نگیرد وضعیت همان و آش و همان کاسه 
است.چرتکه واقعی را باید مردم بیندازند نه قوه قضاییه. رحیم زارع 
نماینده آباده هم می گوید: »خداوکیلی اموالی هم ندارم که بخواهم 
ثبتش کنم اما هرچه دارم را ثبت می کنم«حمیده زرآبادی نماینده 
قزوین هم به خبرآنلاین گفت: »من نه خانه دارم و نه ماشــین که 
بخواهم ثبت کنم اما اگر شــماره حساب می خواهد می توانم آن را 
ثبت کنم«سید محسن علوی نماینده لامرد و فرزند وزیر اطلاعات 
هم تاکید دارد: »ما چون آقازاده بودیم همان اول دوره، قوه قضائیه 
لیست اموال از ما گرفته است. بنابراین نیازی نیست در این سامانه 

ثبت نام کنم.فاطمه حســینی نماینده تهران نیز در پاســخ به این 
ســوال که آیا اموالش را در این سامانه ثبت می کند گفت: این یک 

قانون است و همه باید از ان تبعیت کنند.

 کاندیدایی که از دفاع شریعتی توبه کرد تا 
ردصلاحیت نشود

محمد ســلامتی در بخشــی از گفتگوی خود با خبرآنلاین درباره 
خاطراتــش از دوران حضورش در وزارت جهاد کشــاورزی دولت 
شــهید رجایی گفت: ماجرای اصلاحات ارضی باعث شــد من را 
سوسیالیست و حتی کمونیست بدانند. بعد از این که من در مجلس 
ســوم رأی آوردم، آقای خزعلی بالای منبر رفت و گفت یک نفر 
مثل آقای سلامتی که کمونیست است، رأی آورده که وارد مجلس 
شود و معلوم نیســت که در مجلس می خواهد چه کار کند. آقای 
خزعلی این را گفت و درباره بررسی صلاحیت آقای سعیدیان فرد 
که از حوزه انتخابیه خمینی شهر کاندیدا شده بود هم گفت که به 
علت دفاع از دکتر شریعتی، ردصلاحیت شده است. آقای سعیدیان 
فرد با حضور در جلســه شورای نگهبان، تاکید کرد که اگر از دکتر 
شــریعتی دفاع کرده ام بعد توبه کــرده ام. این دو موضوع که به 
اطــلاع امام می رســد امام آن نامه را خطاب به شــورای نگهبان 

می نویسند.  

در پاییز 8۴ احمدی نژاد، در یک شب ۷ مدیرعامل بانک را 
تغییر داد

صفایی فراهانی گفت: ایشــان در آن زمان اعلام کرد فهرســت 
بدهکاران معوق سیستم بانکی در جیب من است. گزارش خردادماه 
همان ســال بانک مرکزی، نشــان می داد که میزان کل معوقات 
بانکی 9/6 هزار میلیارد تومان بــود، یعنی کمتر از 7 هزار میلیارد 
تومان. در پایان 8 سال دولت آقای احمدی نژاد که اتفاقاً می خواست 
با رانت مقابله کند، میزان معوقات بانکی که طی 80 سال بانکداری 
در کشــور 7 هــزار میلیارد تومان بود، به بــالای 80 هزار میلیارد 
تومان رسیده بود، این نتیجه تصمیمات همان دسترسی محدود و 
رانت غارتی است. بنا به گزارش وزارت اقتصاد و سازمان خصوصی 
سازی، در انتهای دوره دولت های نهم و دهم، 83درصد واگذاری ها 
به نهادها بوده است و توزیع منابع به  صورتی کاملًا هدایت شده و 
بســته عمل شد که نتیجه آن به جای تحول اقتصادی برای ملت، 
رکود ســنگین بود که در پایان آن دهه به کشور تحمیل کردند که 

هنوز هم ادامه دارد!

عضو موتلفه: پهپاد آمریکایی را ارتش منهدم کرد نه سپاه/احمدی نژاد، در یک شب 7 مدیرعامل بانک را تغییر داد/انتقاد یک اصولگرا از 
انتصاب داماد یکی از معاونان صداوسیما به عنوان رئیس یک شبکه/فلاحت پیشه: پالرمو رد نشده، بلکه تبدیل به قانون شده است 

منبع: تابناک


